

## မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်ပေါင်းသင်း

မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေညီဟူ၍ နှစ်မျိုး ရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ မှီဝဲ ဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေ ကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သောစိတ်ဖြင့် မပြစ်မှားရာ။

ပဏ္ဍိတဝင်(ဓမ္မပဒ - ၇၈)

၁၃၇၅ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၁၃ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၁၅ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၅၄)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင် မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုစာပိုမို ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်း ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၊ ရွပ်ရွပ်ချွံချွံ ရှင်းလင်းလုပ်အားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
အမျိုးသား သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြ သည့် ဦးကိုကိုလှိုင်၊ ဦးမောင်မောင် အုန်း၊ ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော် နှင့် ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူ များနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိ ကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနေဝင်း၊ ဦးမျိုးသန့် နှင့် ဒေါက်တာ သက်သက်ခိုင်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ အနောက် ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆို ကြသည်။  
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ စစ်တွေကမ်းခြားပတ်လမ်း (ရှုခင်းသာလမ်း) စာတိုက်လမ်းဆုံမှ စစ်တွေဟိုတယ်အထိ အရှည်ပေ ၁၂၀၀၀ လမ်းပိုင်း ပြင်ဆင်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

### ဒီရေတောများ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်း စိုက်ပျိုးပြုစုရာတွင် စုပေါင်းပါဝင်

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒီရေတောအများအပြားရှိသည့် နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာပေါ်တွင် သတ္တမမြောက် ဒီရေတောအများဆုံးပိုင်ဆိုင်ထားသည့်နိုင်ငံဖြစ်သည်။ ဒီရေတောများသည် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်း ကမ်းဦးရေတစ်ဝိုင်း ကမ်းတက်မြေများနှင့် ပင်လယ်ဒီရေပင်ရောက်သော မြစ်ချောင်းကမ်းစပ်များတွင် သဘာဝအလျောက် ပေါက်ရောက်နေသော တောများဖြစ်ပြီး လူနှင့် အခြားသက်ရှိဖီဝမျိုးစုံတို့အတွက် လွန်စွာအရေးပါသည့် တိုင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးနေရသည့် သယံဇာတများလည်းဖြစ်သည်။

ဒီရေတောတွင် ပေါက်ရောက်သော အပင်များသည် တန်ဖိုးမရှိဟု သာမန်အားဖြင့် ထင်မြင်ရသော်လည်း ၎င်းအပင်များ၏ ထူးခြားသောအမြစ်များနှင့် တစ်စုတစ်ဝေးတည်း ထူထပ်စွာ ပေါက်ရောက်မှုတို့ကြောင့် ဒီရေတောများ၏ ရိုက်ခတ်မှုကို ခံနိုင်ရည်ရှိပြီး ကမ်းပြိုမှုကို ကာကွယ်ပေးနိုင်သည်။ ဒီရေတောများအတွင်း ငါး၊ ပုစွန်၊ ကဏန်းနှင့် ရေသတ္တဝါများ ရှင်သန်ကျက်စားခြင်း၊ သွေးပေါက်မျိုးပွားခြင်းတို့ကြောင့် ငါး၊ ပုစွန်စသော ရေထွက်သယံဇာတများကို တိုးပွားစေနိုင်သည်။ ထို့အပြင် ဒီရေတောများသည် ပင်လယ်ထဲသို့ စီးသွားမည့် အညစ်အကြေး၊ အနယ်အနှစ်များကို စစ်ယူထားသည့်နေရာများလည်းဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုတွင် အရေးပါသည့် ကာဗွန်ကို အဓိကသို့လှောင်ထားရာ နေရာများလည်း ဖြစ်သည်။ ဒီရေတော၏ အောက်ခြေသည် ငါး၊ ပုစွန်၊ ကဏန်းနှင့် အခွံမာရေသတ္တဝါများ၊ နို့တိုက်သတ္တဝါများ၊ တွားသွားသတ္တဝါများ နေထိုင်ကြသကဲ့သို့ သစ်ပင်များထက်တွင်လည်း ကမ်းရိုးတန်းဒုက္ခရောက်နေမှုများအပြားနှင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သောငှက်မျိုးစိတ်များ ကောင်ရေထောင်နှင့်ချီ၍ ရှင်သန်နေထိုင်ကျက်စားလျက်ရှိရာ ဒီရေတောများသည် မှန်တိုင်း၊ ဒီရေတိုင်း၊ ဆူနာမီ စသည့်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တို့မှ ကာကွယ်ပေးနိုင်သည့် အစိမ်းရောင်တိုင်းကြီးများဖြစ်ကြပြီး ဖီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ၏ အစိမ်းရောင်ကမ္ဘာငယ်များဟုလည်း ဆိုနိုင်သည်။

ဒီရေတောများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်း၏ အကြောင်းများတွင် ဒီရေတောများကို ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း၍ လယ်မြေများအဖြစ် ပြောင်းလဲခြင်း၊ ပုစွန်ကန်၊ ငါးကန်များ တူးဖော်ခြင်း၊ ဆားကွင်းများအဖြစ် ပြောင်းလဲခြင်း၊ မျောတိုင်များ ခုတ်ယူခြင်း၊ ထင်းမီးသွေးထုတ်ယူခြင်း စသည်ဖြင့် အလွန်အကျွံထုတ်ယူခြင်းများကြောင့် ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။ ဒီရေတောများ၏ တန်ဖိုးနှင့် အရေးပါပုံတို့ကို ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဒီရေတောကို အမှီပြု၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုနေကြသူများက ကောင်းစွာသိရှိနားလည်ကြသည့်အလျောက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားလိုကြပြီး ပြင်ပမှလာရောက်၍ ခုတ်လှဲထုတ်ယူမှုများ၊ အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းမှုများကို ထိထိရောက်ရောက် တားဆီးပေးစေလိုကြသည်များရှိကြောင်းကိုလည်း သိရှိရသည်။

ယခုအခါ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကာကွယ်ရေးတွင် အရေးပါသောသဘာဝဒီရေတောများမပျက်စီးမလျော့နည်းစေရန် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းပြီး ဒီရေတောပေါက်ရောက်ရာ ဒေသကြီးများဖြစ်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်တို့အပါအဝင် ဒေသများတွင် ဒီရေတောများကို စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည်။ ကမ်းရိုးတန်းဒေသများ ကမ်းပြိုမြေပြိုတိုက်စားခံရမှုမှ ကာကွယ်ရေး၊ ရေလှိုင်းဒဏ်နှင့် မှန်တိုင်းဒဏ်တို့မှ ကာကွယ်ရေး၊ ငါး ပုစွန် ရေသယံဇာတများ ပေါများရေးတွင် အရေးပါသည့် ဒီရေတောများ မပျက်စီးစေရန် ထိန်းသိမ်းရာတွင်လည်းကောင်း၊ ဒီရေတောများ ထပ်မံစိုက်ပျိုးရာတွင်လည်းကောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ၊ အစုအဖွဲ့များ၏ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည် အကြောင်း။ ။

### မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးအဝေးသင်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာခင်သန့်စင်ကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ် ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

### မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိမည်။  
မိုး/ဇလ

### မစ္စတာ အိတ်ကန်ဒဲ အာဇီဇော့ဖ် အား ရှုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် သဘောတူညီ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ရှုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာ နီကိုလိုင်း လစ်စတိုပါဒေါ့၏ နေရာတွင် မစ္စတာ အိတ်ကန်ဒဲ အာဇီဇော့ဖ် အား ခန့်အပ်ရန် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက သဘောတူညီပြီးဖြစ်သည်။  
မစ္စတာ အိတ်ကန်ဒဲ အာဇီဇော့ဖ် ကို ၁၉၅၆ ခုနှစ်တွင် မွေးဖွားခဲ့ပြီး ၎င်းသည် ၁၉၇၈ ခုနှစ်တွင် မော်စကိုနိုင်ငံတက္ကသိုလ်ဆက်ဆံရေး တက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့ရရှိခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ၁၉၇၈ ခုနှစ်တွင် ဆိုဗီယက်ဆိုရှယ်လစ်ပြည်ထောင်စုသမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် စင်တာပူနိုင်ငံရှိ ဆိုဗီယက်သံရုံး၊ မလေးရှားနိုင်ငံရှိ ဆိုဗီယက်သံရုံးနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ ရှုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသံရုံးတို့၌ သံတမန်ရာထူးအဆင့်ဆင့်ဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရှုရှားသံအမတ်ကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။  
မစ္စတာ အိတ်ကန်ဒဲ အာဇီဇော့ဖ်သည် တရုတ်၊ အင်္ဂလိပ်နှင့် ပြင်သစ်ဘာသာစကားတို့ကို တတ်ကျွမ်းသည်။ ၎င်းသည် အိမ်ထောင်သည်တစ်ဦး ဖြစ်ကာ သားတစ်ဦးရှိသည်။  
သတင်းစဉ်

### ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဥပဒေများစာအုပ်ထုတ်ဝေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော ဥပဒေများကို စုစည်း၍ စာအုပ်ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်ပြီး စာအုပ်နှင့်အညီ ဥပဒေအသိပညာပြန့်ပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပြည်ထောင်စုနေ့နေချုပ် ဥပဒေပုဒ်မ ၃၇ အရ ဥပဒေစာအုပ်များ၊ ဥပဒေလက်စွဲစာအုပ်များ ပြုစုခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းများကို သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ နှစ်စဉ်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော ဥပဒေများကို စုစည်း၍ နှစ်အလိုက် ဥပဒေစာအုပ်များထုတ်ဝေခဲ့ပြီး ယခုအခါ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဥပဒေများစာအုပ်ကို ထုတ်ဝေပြီးဖြစ်သည်။  
၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဥပဒေများစာအုပ်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော ဥပဒေများကို စုစည်း၍ စာအုပ်ထုတ်ဝေခြင်းဖြစ်ပြီး စာအုပ်တွင် ဥပဒေပေါင်း ၄၉ ခု ပါဝင်သည်။  
အဆိုပါ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဥပဒေများစာအုပ်သည် တရားဝင်ရည်ညွှန်းကိုးကားနိုင်သည့် စာအုပ်ဖြစ်ပြီး ဥပဒေပညာရှင်များ၊ ရှေ့နေရှေ့လုပ်များနှင့် ဥပဒေပညာလေ့လာလိုသူများအတွက် အသုံးဝင်သော စာအုပ်ကောင်းတစ်အုပ်ဖြစ်သည့်အပြင် စာကြည့်တိုက်များတွင် ထားရှိသင့်သည့် စာအုပ်တစ်အုပ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



### ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မိုခါမုန်တိုင်းသင့်ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးတပ်ခွဲမှ ဆက်လက်ကပြသီဆိုဖျော်ဖြေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အနေအထားကို မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား နယ်လှည့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးတပ်ခွဲမှ ဆက်လက်ကပြသီဆိုဖျော်ဖြေ တွင် စစ်သည်/စစ်သမီးများက မြန်မာသံစဉ် တေးသီချင်းများ၊ ခေတ်ပေါ်တေးသီချင်း အဆို၊ အကရရှိ/စစ်သည်/ မိသားစုဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ ပျော်ရွှင်စွာကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ သီဆိုကပြ ဖျော်ဖြေသော စစ်သည် / စစ်သမီးများအား တပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက ဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



□ ရှေ့ဖို့မှ

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ သည် စစ်တွေမြို့ ကုလားတန်ဘက်စုံသုံးဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိပြီး ကုန်တင်သင်္ဘောများ ဆိုက်ရောက်နေမှု၊ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးပစ္စည်းများအား ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ဆိပ်ကမ်းသို့ သယ်ယူပို့ဆောင်နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး တာဝန်ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်သည် စစ်တွေ တက္ကသိုလ်သို့ ရောက်ရှိရာ စစ်တွေတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ခင်မောင်ဇော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် သွားကုသရေးဌာန၊ ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်နေမှု၊ တတိယနှစ်၊ စတုတ္ထနှစ် သင်တန်းများနှင့် ပထမနှစ် ဂုဏ်ထူးတန်း၊ ဒုတိယနှစ် ဂုဏ်ထူးတန်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေမှု အခြေအနေများကို လိုက်လံရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမိုးပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းအား တစ်လအတွင်းပြီးစီးအောင် ရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်အင်္ဂါရပ်နှင့်အညီ ပြုပြင်တည်ဆောက် သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တက္ကသိုလ် အတွင်း/



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ စစ်တွေမြို့ ကုလားတန်ဘက်စုံသုံးဆိပ်ကမ်း၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးပစ္စည်းများအား ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက သယ်ယူပို့ဆောင်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

အပြင် ဥပမာရပ် ကောင်းမွန်အောင် သန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်းဖြင့် လမ်းညွှန်မှာကြားပြီး မဟာတန်း တက်ရောက်လျက်ရှိသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား တွေ့ဆုံအားပေး

စကား ပြောကြားကာ တက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်း ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်သည် စစ်တွေကမ်းနားပတ်လမ်း (ရှုခင်းသာလမ်း)၊စာတိုက်လမ်းဆုံမှ စစ်တွေဟိုတယ်အထိ အရှည်ပေ ၁၂၉၀၀

လမ်းပိုင်း ပြင်ဆင်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ လမ်းပိုင်း ယာယီရှင်းလင်းဆောင်၌ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့်က လမ်းပိုင်းပြုပြင်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။ စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ စစ်တွေတက္ကသိုလ်ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ စစ်တွေမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း စစ်တွေမြို့၊ ခုတင် - ၅၀၀ ဆံ့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ ဆေးကုသမှုခံယူနေသည့် ဒေသခံပြည်သူများအား အားပေးစကားပြောကြားပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း စစ်တွေမြို့၊ ခုတင် - ၅၀၀ ဆံ့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ ဆေးကုသမှုခံယူနေသည့် ဒေသခံပြည်သူများအား အားပေးစကားပြောကြားပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော အပျက်အစီးများကို ရွှပ်ရွပ်ချုံ့ရှင်းလင်းလုပ်အားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံရက်ပြုအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်သည် စစ်တွေမြို့၊ ခုတင်-၅၀၀ ဆုံ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးသို့ ရောက်ရှိရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ကြည်လွင် က မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် သားဖွားစီးယပ်လူနာ ဆောင်၊ ကိုဗစ်-၁၉ လူနာဆောင်၊ ကျောက်ကပ် သန့်စင်ဌာန၊ သွားနှင့် ခံတွင်းရောဂါကုဌာနနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ ခေါင်းမိုးပျက်စီးမှု သူနာပြုနှင့် သားဖွားသင်တန်းကျောင်း နှစ်ထပ်ဆောင်နှင့် တိုင်းရင်းဆေးရုံတိုးချဲ့ နှစ်ထပ်ဆောင် ပျက်စီးမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် ရသေ့တောင်မြို့နယ် ခုံးပိုက်ကျေးရွာ သက်တော် (၁၀၅) နှစ်၊ ဝါတော် (၈၅) ဝါရှိ ခုံးပိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဏ္ဍာအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး ကျန်းမာရေး အခြေအနေများကို မေးမြန်းလျှောက်ထားသည်။

အားပေးစကားပြောကြား

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်သည် ဆေးရုံအတွင်း ဆေးကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည့် ဒေသခံပြည်သူများကို တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက် အားပေး စကားပြောကြားပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ ကျောက်ကပ်သန့်စင်ဌာနစိတ်ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် စစ်တွေမြို့ အမှတ် (၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက် အားပေးစကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

“ နိုင်ငံတကာ၊ အာဆီယံနှင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများက ဆုံးရှုံးမှုကြီးမားမည်ဟု မျှော်မှန်းထားသော်လည်း “ ပြည့်အင်အားသည် ပြည်တွင်းမှာသာရှိသည်” ဟူသော စကားနှင့်အညီ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ကောင်းမွန်သော ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုတို့ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှု အနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ပြင်ဆင် နိုင်သကဲ့သို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ မြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်မှုများသည်လည်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တို့ကြောင့်ပင်ဖြစ် ”

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်သည် လောကနန္ဒာ စေတီတော်ဝင်းအတွင်းရှိ သာသနာ့ဗိမာန်၌ မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော အပျက်အစီးများကို ရွှပ်ရွပ်ချုံ့ရှင်းလင်းလုပ်အားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုမြင်ပန်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

အမြော်အမြင်ရှိစွာဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်

အခမ်းအနားတွင် အမျိုးသားသဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကူညီကယ်ဆယ် ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ရွှပ်ရွပ်ချုံ့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဝင်များ၊ ပရဟိတအဖွဲ့များ အနေဖြင့် ကိုယ်ကျိုးစီးပွားကို လျစ်လျူရှု၍

အနစ်နာခံပြီး အားကြိုးမာန်တက် စေတနာအပြည့် ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည့်အတွက် အသိအမှတ်ပြု ဂုဏ်ပြုပါကြောင်း၊ အာဆီယံအပါအဝင် နိုင်ငံတကာ က ပြင်းထန်၍ကြီးမားသော ဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်နိုင် သည်ဟု မျှော်လင့်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်၍ အမြော်အမြင်ရှိစွာဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင် မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ လေဖိအားနည်း စတင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မေ ၆ ရက်မှစ၍ Disaster Management Centre-DMC ကိုဖွဲ့စည်းရန် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး မေ ၈ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း။

အားတက်သရာ ဝင်ရောက်ကူညီ

ပြည်သူများ တစ်ဦးတစ်ယောက် မကျန် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန် ပြင်ဆင်စုဖွဲ့မှုများ၊ မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဦးစီးဌာန၏ တိုင်းထွာချက် များအရ လိုအပ်သော ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်း၍ နာဂတ်မုန်တိုင်း၏ သင်ခန်းစာများကို ရယူကာ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း။

မေ ၁၄ ရက်တွင် မုန်တိုင်းဝင်ရောက်ခဲ့သော်လည်း မိမိတို့အနေဖြင့် မေ ၆ ရက်နေ့ကတည်းကပင် Function ဖြစ်အောင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီရေစတက်ချိန် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့၍လည်း ထိခိုက်မှုနည်းခဲ့ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်အနေဖြင့် သတ်မှတ် ချိန်ထက်စော၍ အနိရောင်အဆင့် ကြေညာခဲ့သဖြင့် ကြိုတင်ရွှေ့ပြောင်းမှုအား အချိန်စောစွာ ရွှေ့ပြောင်း နိုင်ခဲ့သောကြောင့် ထိခိုက်သေဆုံး ဆုံးရှုံးမှုကို အနည်းဆုံး လျော့ချနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မုန်တိုင်းအလွန် ကာလ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင် ရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောလျင်ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကိုယ်ကျိုးစွန့် အနစ်နာခံ၍ အနေအစားဆင်းရဲစွာဖြင့် မုန်တိုင်းထိခိုက်ခဲ့သော နေရာများတွင် အားတက်သရာ ဝင်ရောက်ကူညီကြ သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များ၊ ပရဟိတအဖွဲ့ များအပေါ် အလှူဒါန်းသင့်သလို ဂုဏ်ပြုပေးရန် နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ်ကိုယ်တိုင် မှာကြားခဲ့ကြောင်း။

မိမိဒေသအကျိုးအတွက် အပြည့်အဝပူးပေါင်း

ယခုကဲ့သို့ စွမ်းစွမ်းတစ် ဆောင်ရွက်မှုများ ကြောင့် မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု မြင်ကွင်းနှင့် ယခု တစ်လပြည့်ကာလ ပြန်လည် ထူထောင်ပြီးစီးမှု မြင်ကွင်းသည် ဝမ်းသာအားရ ကျေနပ်ဖွယ်ပြောင်းလဲနေသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏အစီအမံဖြင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့တွင်းနှင့် ရပ်ကွက်အလိုက် ပြည်သူများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြသည်ကို တွေ့ရသည့်အတွက် အသိအမှတ်ပြု ပါကြောင်း၊ ဒေသအကျိုးဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်သူ သည် ထာဝရ ဝန်ထမ်းသည် တစ်ခဏသာဖြစ်၍ မိမိဒေသ အကျိုးအတွက် အပြည့်အဝ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၆ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒေါက်တာ အောင်ကျော်စင်း မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော အပျက်အစီးများကို ရွှပ်ရွပ်ချုံ့ရှင်းလင်းလုပ်အားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း များ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များကို ဂုဏ်ပြု ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ၁၄  
ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

### ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းတို့က မိမိတို့အဖွဲ့အစည်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ရာ ဒေသများသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ရန်၊ မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှု အခြေအနေ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များ၊ ဆက်သွယ်ရေး ကဏ္ဍဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ စစ်တွေမြို့တွင်း ကေဘယ်ကုန်ရက်များ ပြုပြင်မှုအခြေအနေများ၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍ ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအမြန်ရရှိရေး ပြင်ဆင်စနစ်၊ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ သောက်သုံးရေရရှိရေးကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ပညာရေးကဏ္ဍ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ လမ်းတံတားကဏ္ဍ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအခြေအနေများ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းကဏ္ဍ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအား ပြန်လည် ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှု ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ရောက်ရှိပြန်ခြင်းအခြေအနေများနှင့် အလှူငွေများ လက်ခံရရှိမှု အခြေအနေများအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။

- ❑ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကာလအတွင်း တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်နေသော ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှု၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ကြောင့် မြင်သာသော တိုးတက်မှုများတွေ့ရ
- ❑ အလားတူ မောင်တောနှင့် ဘူးသီးတောင်တို့တွင် လည်း တိုးတက်မှုများစွာတွေ့ရှိ

လာကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုအပေါ် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး၊ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည်များကို သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေး တင်ပြကြသည်။

### တိုးတက်မှုများစွာ တွေ့ရှိရ

ထို့နောက် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကာလအတွင်း တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသော ဌာနဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှု၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ကြောင့် မြင်သာသော တိုးတက်မှုများ တွေ့ရကြောင်း၊ လည်း တိုးတက်မှုများစွာ တွေ့ရှိရကြောင်း၊ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် အရှိန်အဟုန်မပြတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ စီမံကွပ်ကဲရေးဖြင့် တာဝန်ရှိသူများ၏ ကြိုးစားအားထုတ်မှုကို အသိအမှတ်ပြုပါကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လိုအပ်သော မြို့နယ်များသို့ လယ်ထွန်စက် ၈၅ စီးဖြင့် ထွန်ထယ်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားရန် စီမံထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်တွန်းလယ်ထွန်စက်များအား ထပ်မံပို့ဆောင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် အဆောက်အဦများ ပြုပြင်ရာတွင် ငွေကြေးသုံးစွဲမှုနှင့် ပတ်သက်၍ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်လိုပြီး ဝန်ကြီးချုပ်၏ မူဝါဒဖြစ်သော မူလအခြေအနေထက် ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း။

စားသောက်ကုန်နှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်သူအားလုံး လုံလောက်စွာ စားသောက်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဒေသတွင်း ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှု မရှိစေရေး စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး အသား၊ ငါး၊ ဥနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များအား တစ်ပိုင်းတစ်ခိုင်းနှင့် တစ်အုပ်တစ်မ စီးပွားဖြစ် မွေးမြူစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ထုတ်လုပ်နိုင်စေရန် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ပေါင်းစပ်လျက် စတင်ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ လိုအပ်သည့် မတည်အရင်းအနှီးကိစ္စ၊ မြို့ကွက်စနစ်မြှေးမြိုင်ရေး လိုအပ်သော အဆောက်အဦ ဆောက်လုပ်ရေးကိစ္စနှင့် နည်းပညာနှင့် သွင်းအားစု စသည်တို့အား ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး အမြန်ဆုံးစတင်အကောင်အထည်ဖော်ရန်လိုပါကြောင်း။ Demand and Supply လိုအပ်ချက်အရ Demand ရှိပြီး Supply မရှိပါက သို့မဟုတ် မလုံလောက်ပါက ကုန်ဈေးနှုန်းမှာလည်း အလိုအလျောက် ကြီးမြင့်နေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ တစ်ဖက်ကလည်း ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှု မဖြစ်စေရေး အထောက်အကူပြုသလို တစ်ဖက်ကလည်း

ဒေသအတွက် အသား၊ ငါး၊ ဥနှင့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ဖူလုံစေရေးကို ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ယင်းသို့ လုပ်ဆောင်မှုသည် Cash For Work Program တစ်ခုအဖြစ် ဖော်ဆောင်ရာ ရောက်ပါကြောင်း၊ စားရေရရှိရာ ပြည်ပဖူလုံမှုသာ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ဝမ်းရေအတွက် အဓိကလိုအပ်သည် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေးကိုလည်း အင်ပြည့်အားပြည့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အမြန်ဆုံးပေးနိုင်ရန်ကြိုးပမ်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် ရေဒီယိုစနစ် ၁၂၃ ခုရှိသည့်အနက် ၈၉ ခု ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ၉၉ ဒေသ ၈ ရာခိုင်နှုန်း ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ရာ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍအနေဖြင့် ပုဏ္ဏားကျွန်း - စစ်တွေအမှတ်(၁) ဓာတ်အားလှိုင်းမှ ဇွန် ၆ ရက်တွင် စစ်တွေ မြေ ကေဒီ ဓာတ်အားခွဲရုံ အမှတ်(၁)သို့လည်းကောင်း၊ ဇွန် ၈ ရက်တွင် စစ်တွေဓာတ်အားခွဲရုံ အမှတ်(၂) ဆက်ရိုးကျဓာတ်အားခွဲရုံသို့လည်းကောင်း ဓာတ်အားများ ပို့လွှတ်ခဲ့ပြီး စစ်တွေစစ်မာ ၂၄၅ လုံးဖြင့် စစ်တွေမြို့အတွင်း ရပ်ကွက် ၃၃ ရပ်ကွက်သို့ ရာနှုန်းပြည့် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း ၁၀/၁ ဒေသ ၄ ကေဒီ ဓာတ်အားခွဲရုံမှ စစ်တွေစစ်မာ ၂၉ လုံးဖြင့် ဇွန် ၇ ရက်တွင် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအားလုံးသို့ ရာနှုန်းပြည့် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ဆက်လက်၍လည်း ကျန်ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မြို့နယ်များအား ဇူလိုင်လ ထပ်မံပတ်အပြီး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အမြန်ဆုံးပေးနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း။

သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေ ရရှိရေးအတွက် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများတွင် သောက်သုံးရေသန့်ရရှိရေးအတွက် ယာဉ် ၁ စီး၊ တစ်နာရီ သန့်စင်ရေ ဂါလန် ၈၀၀ ထွက်ရှိသော ရွေ့လျားရေသန့်စင်ကား ၆ စီးကို စစ်တွေ၊ မင်းပြား၊ ရသေ့တောင်မြို့များတွင် ပြန်လည်ပေးပြီး တစ်ရက်လျှင် ရှစ်နာရီကြာ ရေဂါလန် ၃၂၀၀ ခန့် ပြန်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ဆက်လက်၍လည်း သောက်သုံးရေ လုံလောက်စွာရရှိရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထပ်မံ၍လည်း စစ်တွေဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိပြီးပြည့်သည့် Life Straw အလုံး ၂၁၀ နှင့် Mobile ရေတံစက်များကိုလည်း အမြန်ဆုံး ပြန်ပေးပေးရန်လိုကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း သက်တော် (၁၀၅) နှစ်၊ ဝါတော် (၈၅) ဝါရှိ ခိုးပိုင်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝဏ္ဏ အား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး ကျန်းမာရေးအခြေအနေများ မေးမြန်းလျှောက်ထားကာ အလှူငွေများ လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း စစ်တွေမြို့ ပဏ္ဍိတနန္ဒာရာမ ကျောင်းဆရာတော် အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစက ဘဒ္ဒန္တနန္ဒသီရိ အား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

**စာမျက်နှာ ၄ မှ**  
 ပညာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ မုန်တိုင်းကြောင့် ကျောင်းပေါင်း ၁၅၈၃ ကျောင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော်လည်း နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ အစီအမံအရ အထက်တန်းအဆင့်များ ဦးစားပေး ပြင်ဆင်၍ ဇွန် ၁ ရက်နေ့အထိ ဖွင့်လှစ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ ကြောင်း၊ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးတိုင်း ကျောင်းနေနိုင်ရေးနှင့် ကျောင်းနေသူအားလုံး KG+9 အောင်မြင်ရန် မူဝါဒနှင့်အညီ ပညာရေးကို အလေးထား ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဇွန် ၁ ရက်တွင် ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြင့် ကျောင်းသားမိဘ များ၏ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကို ဖြေလျှော့ပေးနိုင် ခဲ့ကြောင်း၊

ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီးပေးရန်အတွက် အရေးကြီးတာ ဘာမျှရှိဟူသော မူဝါဒနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ ကြောင်း၊ ဆေးရုံနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သော ပြင်ဆင်မှုများကို ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍသည် အရေးကြီးသော အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့တွင် ရာနန်း ပြည် ဆက်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ ပုံမှန်လည်ပတ်နေ

ပြုဖြစ်ကြောင်း၊ နေ့စဉ်ကဏ္ဍအလိုက် လုပ်ဆောင်မှု များကို အခက်အခဲမရှိ ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်ရေး Disaster Management Centre-DMC မှ နေ့စဉ် ပုံမှန်အစည်းအဝေးပြုလုပ်၍ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ပေးခြင်း၊ လမ်းညွှန်မှုပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေး ပြုက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်လည်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများအပေါ် စိတ်ဝင် တစား စောင့်ကြည့်လမ်းညွှန်မှုများ ပြုလုပ်ပေး လျက်ရှိကြောင်း။

မုန်တိုင်းကြောင့် လူ ၁၄၈ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ငွေကျပ် ၅၂၂ ဘီလီယံခန့် ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း၊ မုန်တိုင်း ကြောင့် သေဆုံးသူများသည် အချိန်မီပြောင်း နိုင်ရန် တာဝန်ရှိသူများ၏စီမံမှုအပေါ် ငြင်းဆန်ခဲ့မှု များကြောင့် မဖြစ်သင့်ဘဲ အသက်ဆုံးရှုံးမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ တာကို တွေ့ရကြောင်း၊ အဖွဲ့အစည်းဖြင့် စနစ် သကျ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည် နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် (၁၇) မြို့နယ်နှင့် ချင်းပြည် နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် (၄) မြို့နယ်တို့ကို သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ

ပုဒ်မ (၁၁) အရ ကြေညာခဲ့ကြောင်း၊ မုန်တိုင်းထိခိုက်မှု ပြင်းထန်သော စစ်တွေ၊ မောင်တောနှင့် ရသေ့တောင် ကဲ့သို့သော မြို့များအတွက် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်မှုမရှိစေရန် လယ်ထွန်စက်၊ ကျွဲ၊ နွားနှင့် မျိုးစေ့များ စီမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ၊ အာဆီယံနှင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများက ဆုံးရှုံးမှုကြီးမားမည်ဟု မျှော်မှန်းထားသော်လည်း “ပြည်အင်အားသည် ပြည်တွင်းမှာသာ ရှိသည်” ဟူသော စကားနှင့်အညီ စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ကောင်းမွန်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှု အနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ပြင်ဆင်နိုင် သကဲ့သို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဖြန့်ဆက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မှုများသည်လည်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ ကြောင့်ပင်ဖြစ်ကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးကြသည့် အဖွဲ့အစည်းများအားလုံး နှင့် ပြည်သူ့အားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါ ကြောင်းကို ပြောကြားလိုပါကြောင်းဖြင့် ပြော ကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်း တို့သည် မိုခမန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော အပျက်အစီး များကို ရွပ်ရွပ်ချွံချွံ ရှင်းလင်းလုပ်အားပေး ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသည့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ကူညီကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်မှုများ ချီးမြှင့်ပေးပေးသည်။

ယနေ့တွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ အား ရွပ်ရွပ်ချွံချွံ ရှင်းလင်းလုပ်အားပေး ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့ စုစုပေါင်းအဖွဲ့ ၂၀ တို့အား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေမှာ ငွေကျပ်သိန်း ၄၉၀ ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ယင်းနေ့က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်သည် စစ်တွေမြို့ မကျည်းမြိုင်ရပ်ကွက်ရှိ နန္ဒာရာမ ပရိယတ္တိ စာသင် တိုက်သို့သွားရောက်၍ ပဏ္ဍိတနန္ဒာရာမ ကျောင်း ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစက ဘဒ္ဒန္တနန္ဒသီရိ အား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

**စာမျက်နှာ ၅ မှ**  
 စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်း ကျောင်း၊ စစ်တွေတက္ကသိုလ်၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်၊ ကုန်ပျူတာတက္ကသိုလ်များကို လိုအပ်သော သန့်ရှင်း ရေးနှင့် အဆောက်အအုံ ပြင်ဆင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး ဇွန် ၁ ရက်နေ့မှစ၍ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူအခြေခံပညာကျောင်း များကိုလည်း ဇွန် ၁ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေး နိုင်ခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဦးရေ ၄၉၂၀၀၀ ကျော် တက်ရောက် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မြို့နယ် ၁၇ မြို့နယ်တွင် ရှိသော ပြည်သူ့လူထုများအား မြို့နယ်ဆေးရုံ ၁၇ ရုံ၊ တိုက်နယ်ဆေးရုံ ၄၃ ရုံတွင် လည်းကောင်း၊ အထူးကု ဆေးအဖွဲ့ ၃၈ ဖွဲ့၊ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးဆေးအဖွဲ့ (Rapid Response Team) ရှစ်ဖွဲ့ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မေ ၁၆ ရက်နေ့မှ ယနေ့အချိန်အထိ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယခုအချိန် အထိ ပြင်ပလူနာ ၁၇၂၃၉ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၃၃၅၂၇ ဦးတို့ကို ကုသပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

လမ်း၊ တံတားများ စတင်ပြန်လည်တည်ဆောက် သဘာဝဘေးဒဏ်ကြောင့် ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သော လမ်း၊ တံတားများတွင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ပြတ်တောက်မှုမရှိစေဘဲ အမြန်ဆုံးဖြတ်သန့် သွားလာနိုင်ရန်အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ တံတားဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ နှစ်ဖွဲ့၊ တံတားအထူးအဖွဲ့ ခုနစ်ဖွဲ့မှ ယာယီထောက်ပံ့တံတား များ တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် မေ ၁၆ ရက်မှ စတင်ပြီး တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းများ စုဆောင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မေ ၁၈ ရက်မှစ၍ လမ်း၊ တံတားများကို စတင်ပြန်လည်တည်ဆောက် လျက်ရှိကြောင်း။

နိုင်ငံတကာ၏ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပေးပို့လှူဒါန်းမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်ပြီး/ ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ IDP များ နှင့် ဘင်္ဂါလီများအပေါ် ထောက်ပံ့ပေးမှုများအနေဖြင့် ပြည်နယ်အစိုးရ ခွင့်ပြုချက်ရယူ၍ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊ မိုခမန်တိုင်းဒဏ်ခံရသည့် နေရာများသို့

ကယ်ဆယ်ရေး၊ ကူညီရေး၊ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံ၏ ဗဟိုချက်ဖြစ်သော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ DMC သို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းနိုင် ပါကြောင်း၊ ထို့အဖွဲ့မှတစ်ဆင့် ရေယာဉ်၊ လေယာဉ် များဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့ရှိ မြန်မာ စေလွှတ်သော လိုအပ်သည့်နေရာများကို ဆက်လက် ပြန့်ပွားဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ ကိစ္စရပ်သည် နားလည်မှုလွှဲသွားနိုင်သော အချက် ဖြစ်၍ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် တာဝန်ပေးထားသည့် ကြီးကြပ်ရေးသော ပြည်ထောင်စု အဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များအနေဖြင့် သတိထားလိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ Humanitarian Country Team အဖွဲ့နှင့် ကူညီရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ The Secretary General of ASEAN as the ASEAN Humanitarian Assistance Coordinator (SG-AHAC) လာရောက်၍ ပျက်စီးမှု အခြေအနေများ ကြည့်ရှုမည့်အပေါ် သဘောတူခွင့်ပြု ခဲ့ခြင်း၊ နိုင်ငံတကာအကူအညီများနှင့် ပတ်သက်၍

စနစ်တကျရှိစေရေး On-Side Operation Coordination Centre ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခြင်းများ ရှိ၍ အပြည့်အဝ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း။

တက်ညီလက်ညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက် ၍ ဒေသခံပြည်သူများ အမြန်ဆုံး စိတ်အေးချမ်းသာ စွာဖြင့် မိမိလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး နိုင်ငံတော် အဆင့်၊ ပြည်နယ်အဆင့်၊ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပြည်သူများ တက်ညီ လက်ညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း။

ပြည်အင်အားသည် ပြည်တွင်းမှာသာရှိပြီး ရခိုင် ပြည်နယ်အား မူလအခြေအနေထက် ပိုမိုကောင်းမွန် ရမည်ဟူသော နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန် ချက်နှင့်အညီ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကို ညီညွတ်သော ပေါင်းစည်းစွမ်းအားဖြင့် အားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်းဖြင့် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန် ၁၄-၆-၂၀၂၃ ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ စာမျက်နှာ (၅) တွင် ဖော်ပြပါရှိသည့် MV WERU PACK KHA (ဝိဂ္ဂဟကွ) ရေယာဉ်ဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများပေးပို့ သတင်းပါ မေ ၅ ရက်အစား မေ ၁၆ ရက်ဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။ စာတည်းအဖွဲ့

နိုင်ငံတစ်ဝန်း စိမ်းလန်းဖို့ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးထိန်းသိမ်းဖို့

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်များရှိ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄

စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းသည် အဖွဲ့ဝင်များလိုက်ပါ၍ ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် မောင်တောမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့များသို့ သွားရောက်၍ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုများအား လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ခရိုင်/မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမများ၌ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား သီးခြားစီ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။

### ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်

ဦးစွာ မောင်တောမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့တို့မှ ခရိုင်/မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကြီးကြပ်ရန် တာဝန်ပေးအပ်ထားသည့် အရာရှိကြီးများက မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ ပျက်စီးသွားသော အဆောက်အဦများအတွက် ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများ ဖြည့်ဆည်းပေးနေမှု၊ ရိက္ခာပြတ်လပ်မှု မရှိစေရေး စီမံထားရှိမှု၊ ပျက်စီးသွားသော ကျောင်းများ အမြန်ပြန်လည်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို တင်ပြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း မောင်တောမြို့ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

### အသေးစိတ်ဆွေးနွေးရင်းလင်းပြောကြား

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က မိုခါမုန်တိုင်းအလွန် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် Disaster Management Centre-DMC ၏ ဆောင်ရွက်နေမှု

အခြေအနေများ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သာသနိကဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများ၊ ရုံး/ဌာနဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများအလိုက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများ၊ ပြည်သူများအားလုံး အမိုးအကာအရက်ရောက်ရှိရေး ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေသည့်အခြေအနေများ၊ မိုးရာသီတွင် စိုက်ပျိုးရေးအတွက် ထွန်ယက်မှုနှင့် မျိုးစေ့လိုအပ်မှုအတွက်

စီမံဆောင်ရွက်ပေးမှု အခြေအနေများ၊ ဇွန် ၁ ရက်အထိ ကျောင်းဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးနှင့် ကျောင်းများ ပြုပြင်နေဆဲကာလ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အမိုးအကာအရက်တွင် စာသင်ကြားနိုင်ရေးဆိုင်ရာ စီမံဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများ၊ မြို့နယ်များအလိုက် ဆက်သွယ်မှုကောင်းမွန်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ၉၉ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးခဲ့မှုအခြေအနေများ၊ အခြေခံလူတန်းစား စားဝတ်နေရေး ပြေလည်စေရေး မုန်တိုင်းမတိုက်ခတ်မီ အရန်ဆန် တန်ချိန် ၁၀၀၀၀ (အိတ် ၂၀၀၀၀) စုဆောင်းခဲ့မှု အခြေအနေများ၊ ညီညွတ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတို့ဖြင့် အမြန်ဆုံးပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့် အစဉ်အလာကောင်းကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရန် လိုအပ်သည့် အခြေအနေများအား အသေးစိတ်ဆွေးနွေးရင်းလင်း ပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ် ထို့နောက် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မောင်တောမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့တို့ရှိ စာမျက်နှာ ၈ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း မောင်တောမြို့၌ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း မောင်တောမြို့၌ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း မောင်တောမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ဆေးကုသမှုခံယူနေကြသူများအား ကြည့်ရှုအားပေးကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ပေးပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း မောင်တောမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ဆေးကုသမှုခံယူနေကြသူများအား ကြည့်ရှုအားပေးကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ပေးပေးအပ်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၇ မှ

ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ သွားရောက်၍ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မောင်တောမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့တို့ရှိ ပြည်သူ့ဆေးရုံများ၌ မှန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အဆောက်အဦများအား ပြန်လည်ပြင်ဆင်နေမှုအခြေအနေများနှင့် ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည့် လူနာများအား လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးစကား ပြောကြားကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်သည် မောင်တောမြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့များရှိ နယ်မြေခံတပ်ရင်းရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၊ နယ်ခြားစောင့်ရှောက်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်မိသားစုများအား သွားရောက်တွေ့ဆုံအားပေးစကား ပြောကြားပြီး ၎င်းတို့၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ဘူးသီးတောင်မြို့ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ဆရာတော် သံဃာတော်များအား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဘူးသီးတောင်မြို့ နယ်မြေခံတပ်ရင်းရှိ မိသားစုများအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဘူးသီးတောင်မြို့ရှိ ဌာနဆိုင်ရာများအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။

### အခြေခံစားကုန်များ အဆင့်ဆင့်ပြန်လည်ရောင်းချမှုမရှိစေရန် မြို့နယ်အလိုက် ကိုယ်တိုင်စိုက်ပျိုးမွေးမြူထုတ်လုပ်သူများ တိုက်ရိုက်ရောင်းချနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်

ပဲခူး ဇွန် ၁၄

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း ဦးဆောင်၍ ဇွန် ၁၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အခြေခံစားကုန်ပစ္စည်းများ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက ဒေသတွင်း အခြေခံစားကုန်ပစ္စည်းများ သင့်တင့်သော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းဝယ်နိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်

သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် ဒေသတွင်း စားရေးရိက္ခာဖူလုံလိုချင်ရေး စိုက်ပျိုးသီးနှံအလိုက် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိနိုင်ရေးသည် အရေးကြီးကြောင်း၊ မြို့နယ်အလိုက် အခြေခံလူတန်းစားများ ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှု သက်သာနိုင်စေရေး ကိုယ်တိုင်စိုက်ပျိုးမွေးမြူထုတ်လုပ်သူများ တိုက်ရိုက်ရောင်းချနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စီးပွားရေးကုန်သည်များအနေဖြင့် အခြေခံစားကုန်များဖြစ်သည့် ဆန်၊ ဆီနှင့် ဆေးဝါးများ သို့လှောင်မှုမရှိစေရေး ကြီးကြပ်စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ရန်

လိုအပ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အခြေခံစားကုန်များ လက်လီအဆင့်ဆင့် ပြန်လည်ရောင်းချမှုလျှော့ချနိုင်မှုသာ ဈေးနှုန်းသက်သာနိုင်မည်ဖြစ်၍ သက်ဆိုင်ရာကုန်စည်ဒိုင်များနှင့် ချိတ်ဆက်ကာ မြို့နယ်များအရောက်ရထားဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း အခြေခံစားကုန်ပစ္စည်းများ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ဒေသတွင်းကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုလျှော့ချနိုင်ရေး ဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ဆီစက်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ငါးလုပ်ငန်းရှင်အသင်းချုပ်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ကုန်စည်ဒိုင်များအား တိုက်ရိုက်ချိတ်ဆက်ကြီးကြပ်မည့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် လုပ်ငန်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီတစ်ခုအား ဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများက အခြေခံစားကုန်ပစ္စည်းများ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်ရေးနှင့် ဒေသတွင်းကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှု လျှော့ချနိုင်ရေး ပိုင်းဝန်းအကြံပြုတင်ပြခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

### ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၌ လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပ

ပုဗ္ဗသီရိ ဇွန် ၁၄

ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် အမှတ်(၃)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ လူငယ်စကားပိုင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်ကြည်က အမှာစကားပြောကြားပြီး နေပြည်တော် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သင်းသင်းဇင်က လူငယ်စကားပိုင်းကျင်းပရခြင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် လူငယ်စကားပိုင်းတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများက လူငယ်ရေးရာခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးရာ တက်ရောက်လာကြသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများက သိရှိလိုသည်များမေးမြန်းဆွေးနွေးကြောင်း သိရသည်။

သန္တာလင်း (ပုဗ္ဗသီရိ)





# မိုခါအလွန် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများဆီသို့ (၁)

ထက်မြတ်

မိုးဦးကျဝေသန်ကာလကို လူတိုင်းလိုလို ကြိုက်နှစ်သက်ကြမှာပါ။ အထူးသဖြင့် လယ်ယာထွန်ယက် စိုက်ပျိုးဖို့အတွက် အသင့်စောင့်ဆိုင်းနေကြတဲ့ ကျေးဇူးရှင် လယ်ယာလုပ်သားများက မိုးကိုမျှော်လင့်နေကြပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ သာမန်အားဖြင့်ဆိုရင် မေလက မိုးဦးကျကာလဖြစ်လို့ မတ်၊ ဧပြီလမှာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တဲ့ ပူပြင်းခြောက်သွေ့မှုတွေလျော့ပါးစေဖို့ မိုးကိုမျှော်ကြတာ ဆန်းတော့မဆန်းပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဒီနှစ် အတွက်မိုးဦးကျကာလကိုတော့ ရာသီဥတုအခြေအနေက ခပ်ကြမ်းကြမ်းလေး ကိုင်လုပ်ခဲ့တာပါ။

သို့သော်လည်း ကျွန်တော်တို့ရဲ့ မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဌာနကြားမှ ဦးစီးဌာနက ပင်လယ်ပြင်အတွင်း အချိန်နဲ့အမျှဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲနေတဲ့ ရာသီဥတု အခြေအနေတွေကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်ပေးနိုင်တဲ့ ကျေးဇူးကြောင့် ကျွန်တော်တို့အတွက် ပြင်ဆင်ချိန်ပိုရခဲ့ တယ်လို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၂ ရက်မှာတော့ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်နှင့် ကပ္ပလီ ပင်လယ်တို့မှာ လေဖိအားနည်း ရပ်ဝန်း တစ်ခု စတင်ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ပါတယ်။ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းအဖြစ် စတင်ချိန် ကပင် မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒဌာနကြားမှ ဦးစီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့ပါတယ်။



၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၁၄ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်၍ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲရေးအတွက် အရေးပေါ်အစည်းအဝေးကျင်းပပြုလုပ်စဉ်။

ssion) အဖြစ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ကာ မြန်မာနိုင်ငံ ကိုကိုးကျွန်းမြို့ (Coco Island)၏ တောင်-အနောက်တောင်ဘက် ရေမိုင် ၄၅၀ မိုင်ခန့်၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့၏ တောင်-အနောက်တောင်ဘက် ရေမိုင် ၅၄၀ မိုင်ခန့်၊ စစ်တွေမြို့၏ တောင်-အနောက်တောင်ဘက် ရေမိုင် ၇၃၅ မိုင် ခန့်၊ ဆီနီယူနိုင်ငံ နီကိုးဘားကျွန်း (Nicobar Islands) ၏ အနောက် - အနောက်မြောက်ဘက် ရေမိုင် ၂၆၅ မိုင် ခန့်၊ ပိုလ်လယား (Port Blair) ၏ အနောက် တောင်ဘက်ရေမိုင် ၂၇၅ မိုင်ခန့်နှင့်

စိုးဝင်းက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူ များအလုံးပါဝင်တဲ့ အရေးပေါ်လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါ တယ်။ အမျိုးသားအဆင့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ အရေးပေါ်လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကနေ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံ ခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာန (Disaster Management Centre-DMC) ကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ ပါတယ်။

အခန်းကဏ္ဍကို ဦးစွာပြောချင်ပါတယ်။ DMC က ယခုလုပ်ဆောင်နေတဲ့ မုန်တိုင်း ကာလအလွန် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများအတွက် ပမာဏကျတဲ့ အနေအထားမှာရှိနေတာပါ။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အောက်မှာ ဆက်လက်ဖော်ပြသွားမယ့် ကဏ္ဍ အသီးသီးရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်များဟာ DMC ရဲ့ ဦးစီးဦးဆောင်မှုအောက်ကနေ သွေဖည်သွားတယ်ဆိုတာ မရှိပါဘူး။ ဒါကြောင့် DMC ရဲ့ လုပ်ဆောင်မှုဟာ မုန်တိုင်းမတိုက်ခတ်မီ ကြိုတင်သတိပေး ပြင်ဆင်ခြင်း၊ မုန်တိုင်းတိုက်ပြီးနောက် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနဲ့ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်မှု ကိစ္စအဝဝအထိ ပါဝင်နေပါတယ်။



၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၆ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း အမျိုးသားအဆင့်သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ အရေးပေါ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ ပြုလုပ်စဉ်။

မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒဌာနကြားမှ ဦးစီးဌာနက ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၉ ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် ၂၃:၀၀ နာရီအချိန် ထုတ်ပြန်တဲ့ မုန်တိုင်းလယ်သတိပေးချက် (၁/၂၀၂၃) ကနေစပြီး သတိပေးချက်တွေ ကို ဆက်တိုက်ဆိုင်ဆိုင်ထုတ်ပြန်ခဲ့တာပါ။

ထုတ်ပြန်ချက်ထဲမှာတော့ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အရှေ့တောင်ပိုင်းနှင့် ယင်း နှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ကပ္ပလီ ပင်လယ်ပြင်တောင်ပိုင်းတို့တွင် ဖြစ်ပေါ် နေသော အားကောင်းသောလေဖိအား နည်းရပ်ဝန်း (Well Marked Low Pressure Area) သည် ပိုမိုအားကောင်း လာပြီး ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အရှေ့ တောင်ပိုင်းတွင် မုန်တိုင်းငယ် (Depre-

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ကော့ဘာဇားမြို့ (Cox's Bazar) မြို့၏ တောင်-အနောက် တောင်ဘက် ရေမိုင် ၇၉၅ မိုင်ခန့်အကွာ ပင်လယ်ပြင်ကို ဗဟိုပြုနေပါတယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်းပါ။ အဲဒီမုန်တိုင်းရဲ့ နာမည် ကတော့ မိုခါ ပါတဲ့။

အဲဒီအချိန်မတိုင်ခင် မေလ ၆ ရက် ကတည်းက နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ရဲ့ လမ်းညွှန်ချက်ဖြင့် အမျိုးသားသဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး

အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ပြေရင်းဆောင်ရွက် နိုင်ရေး ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံ ခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာန (DMC) ကို မေလ ၈ ရက်မှ စတင်ပြီး လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၂၃) မှာ ဖွင့်လှစ်သွားနိုင်ရေး၊ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်တဲ့ ကိစ္စကြီးငယ်အဝဝကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ပြေရင်းဆောင်ရွက် နိုင်ရေး စတဲ့ဆုံးဖြတ်ချက်တွေကိုလည်း အဲဒီအစည်းအဝေးကနေ ချမှတ်နိုင်ခဲ့ပါ တယ်။ ဒီနေရာမှာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာန (DMC) ရဲ့

ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနေတဲ့ အချိန်ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ပေမယ့်လည်း နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆိုင်ကလုန်း မုန်တိုင်း ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်နိုင်မှုနဲ့ ပြည်သူများကို မုန်တိုင်းဒဏ်လွှတ်ရာ သို့ ရွှေ့ပြောင်းကယ်ဆယ်နိုင်ရေးတို့ကို အင်မတန်အလေးထားတာကြောင့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး အဆိုပါ ခရီးစဉ်ကနေ လမ်းညွှန်မှာကြားချက် တစ်ခု ပြုခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါကတော့ တပ်မတော်မှ အရာရှိကြီး တစ်ဦးစီ လိုက်ပါဦးဆောင်တဲ့ ယာဉ်အုပ်စု ၁၀ စု ကို ကြိုတင်ဖွဲ့စည်း စေလွှတ်ခြင်းပါ။

ယာဉ်အုပ်စု ၁၀ စု မေလ ၁၂ ရက်မှာ ရန်ကုန်မှ စတင်ထွက်ခွာသွားကြပါ တယ်။ အထူးသဖြင့် မုန်တိုင်းဝင်ရောက် ပြတ်သန်းသွားမယ့်လို့ခန့်မှန်းတဲ့ဒေသ များဆီကို ရှေ့ပြေးကူညီကယ်ဆယ်ရေး အနေနဲ့သွားနိုင်စေဖို့ ယာဉ်အုပ်စုများကို ဖွဲ့စည်းစေလိုက်တာပါ။ တပ်မတော်မှ အရာရှိကြီးတစ်ဦးစီ လိုက်ပါဦးဆောင် တဲ့ ယာဉ်အုပ်စု ၁၀ စုဟာ မေလ ၁၂ ရက် မှာ ရန်ကုန်မှ စတင်ထွက်ခွာသွားကြပါ တယ်။ အဲဒီယာဉ်အုပ်စုတွေထဲမှာ အင်ဂျင် နီယာတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ထောက်ပံ့စွဲပံ့ ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆက်သွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ စစ်လက်နက်ပစ္စည်းညွှန်ကြား ရေးမှူးရုံးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြန်ကြားရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်ပါတယ်။

ယာဉ်အုပ်စု တစ်စုမှာ မော်တော်ယာဉ် ၁၀ စီး၊ ပုံချိတ်စက် နှစ်လုံး၊ ဖိုက်ဘာတိုက် လေ နှစ်စင်း၊ လွှစက် ငါးစုံနဲ့ လက်သုံး ကိရိယာများ၊ အသက်ကယ်အင်္ကျီ ၂၆ ထည်၊ အသက်ကယ် ဗောကွင်း ၁၀ ခု၊ လူခြောက်ဦးခန့် မိုးကာတံ အလုံး ၅၀၊ တာပေါလင်စ ၁၆၀၊ ပစ္စည်း ၁၄ မျိုးပါ အရေးပေါ်သေတ္တာ အလုံး ၃၀၊ ထိခိုက် အပ်ရာများအတွက် အရေးပေါ်ကုသ ဆေးများ၊ မြွေအဆိပ်ဖြေဆေးများ၊ မေးခိုင်ကာကွယ်ဆေးများ၊ ရေသန့်စင် ဆေးပြားများ၊ စာမျက်နှာ ၁၀ သို့

“ တကယ်တမ်း မိုးလေဝသဆိုင်ရာ ကြိုတင်သတိပေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်အရဆိုရင် မုန်တိုင်းဝင်ရောက်တိုက်ခတ်နိုင်ခြေ မြင့်မားတဲ့မြို့တွေကို မုန်တိုင်းမဝင်မီ ၁၂ နာရီအလိုမှာ ထုတ်ပြန်တာမှန်ပေမယ့် အခုတော့ မုန်တိုင်းမဝင်မီ တစ်ရက် ကျော်ကတည်းက ကြိုတင်ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်လို့ ကယ်ဆယ် ရွှေ့ပြောင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ထိထိရောက်ရောက်နဲ့ အောင်မြင် စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ ”

**စာမျက်နှာ ၉ မှ**  
ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျော့ရောဂါ ကာကွယ်  
ကုသဆေးများအရေးပေါ်ဆက်သွယ်ရေး  
စက်မျိုးစုံ ၂၂ လုံး၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနဲ့  
ယာဉ်ချို့ယွင်းပါက ပြင်ဆင်နိုင်ဖို့ ယာဉ်  
အပိုပစ္စည်းများ အပြည့်အစုံပါရှိကြတာ  
ကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

**ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်နိုင်ခြေ  
မြင့်မားသည့် အနီရောင်အဆင့်ဒေသများ  
အဖြစ် သတိပေးခဲ့**

အလားတူ အမျိုးသားသဘာဝဘေး  
အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက  
မုန်တိုင်းမဝင်မီ မေလ ၁၂ ရက်မှာ ဘေး  
အန္တရာယ်ကျရောက်နိုင်ခြေမြင့်မားသည့်  
အနီရောင်အဆင့် ဒေသများအဖြစ် သတိ  
ပေးကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီကြေညာချက်ထဲမှာတော့ စစ်တွေ၊  
ကျောက်ဖြူ၊ မောင်တော၊ ရသေ့တောင်၊  
မြေပုံ၊ ပေါက်တောနဲ့ ဗာနီအောင်မြို့နယ်  
တို့ကို ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်နိုင်ခြေ  
မြင့်မားသည့် အနီရောင်အဆင့်ဒေသများ  
အဖြစ် သတိပေးခဲ့တာကို တွေ့ရပါတယ်။

တကယ်တမ်း မိုးလေဝသဆိုင်ရာ  
ကြိုတင်သတိပေးရေး လုပ်ငန်းစဉ်အရ  
ဆိုရင် မုန်တိုင်းဝင်ရောက်တိုက်ခတ်နိုင်  
ခြေမြင့်မားတဲ့မြို့တွေကို မုန်တိုင်းမဝင်မီ  
၁၂ နာရီအလိုမှာ ထုတ်ပြန်တာမရှိမီမယ့်

အခုတော့ မုန်တိုင်းမဝင်မီ တစ်ရက်ကျော်  
ကတည်းက ကြိုတင်ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်  
လို့ ကယ်ဆယ်ရေး ပြောင်းရေးလုပ်ငန်း  
များကို ထိထိရောက်ရောက်နဲ့ အောင်မြင်  
စွာလုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့တာပါ။

မေလ ၁၄ ရက်မှာတော့ ကြိုတင်  
ခန့်မှန်းထားတဲ့အတိုင်းပဲ အလွန်အလွန်  
အားကောင်းတဲ့ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း  
“မိုခါ” က စစ်တွေမြို့အနီးကနေ စတင်  
ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်လာပါပြီ။ မေလ ၁၅  
ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် ၁၂၀၀ နာရီအချိန်  
မှာတော့ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း “မိုခါ”  
ဟာ တရုတ်နိုင်ငံအတွင်းသို့ လေဖိအား  
နည်းရပ်ဝန်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ပြီး  
အားလျော့သွားခဲ့ပါတယ်။

တကယ်တော့တမ်း ပြန်ကြည့်  
ရင် မြန်မာနိုင်ငံကို မုန်တိုင်းစတင်  
ဝင်ရောက်ချိန်ကနေ မြန်မာနိုင်ငံမှ  
မုန်တိုင်းထွက်ခွာသွားချိန်က နာရီပေါင်း



၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၁၅ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း “မိုခါ” ဝင်ရောက်  
တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအခြေအနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



၃၀ ဝန်းကျင်သာ ရှိပါတယ်။ သူ့ကြောင့်  
ပျက်စီးမှုများက မနည်းမနေပါဘဲ။  
ဒါပေမယ့်လည်း ဒီလို ပြင်းအားမျိုးနဲ့  
မုန်တိုင်းသာ တခြားနိုင်ငံကို ဝင်ရောက်ခဲ့  
တယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံ  
မှာ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တဲ့ ပျက်စီးမှုထက် အဆ  
ပေါင်းများစွာ သာနိုင်ပါတယ်။

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း “မိုခါ” ဟာ  
ပြင်းအားအဆင့် ၄ အထိ သတ်မှတ်ခံရ  
တဲ့ မုန်တိုင်း တစ်လုံးပါ။ ဒီအဆင့်မှာ  
လေတိုက်နှုန်းက တစ်နာရီမိုင် ၁၃၀ နှုန်း  
ကနေ ၁၅၆ မိုင်နှုန်းအထိ တိုက်ခတ်နိုင်  
ပါတယ်။ ဒီအခြေအနေဟာ ကောင်းစွာ  
တည်ဆောက်ထားတဲ့ နေအိမ်တွေကို  
တောင်မှ ရစရာမရှိအောင်ဆိုးဆိုးရွားရွား  
ပျက်စီးစေတာပါ။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံမှာ သဘာဝဘေး  
အန္တရာယ်ကျရောက်လာရင် ပျက်စီး  
ဆုံးရှုံးမှုအနည်းဆုံးနဲ့ ပြန်လည်ထူထောင်  
ရေးလုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံးစတင်နိုင်ခြင်း  
ရှိ/မရှိဆိုတာ အုပ်ချုပ်သူ အစိုးရအပေါ်  
များစွာမူတည်ပါတယ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ  
ကတော့ မြန်မာနိုင်ငံကိုဝင်ရောက်လာ  
နိုင်တဲ့ မုန်တိုင်းက ပင်လယ်ပြင်မှာစတင်  
ဖြစ်ပေါ်ပါပြီဆိုကတည်းက မုန်တိုင်း  
တိုက်ခတ်မှုအတွင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု

အနည်းဆုံးဖြစ်အောင်၊ မုန်တိုင်း  
တိုက်ခတ်ပြီးနောက် ပြန်လည်ထူထောင်  
ရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်းဆုံး  
လုပ်ဆောင်နိုင်အောင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု  
များကို အမြော်အမြင်ရှိရှိနဲ့ လုပ်ဆောင်  
ထားခဲ့တာ တွေ့ရမှာပါ။

ဒီလို ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကြောင့်ပဲ  
မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုအတွင်း အတိုင်း  
အတာတစ်ခုအထိရှိတဲ့ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုနဲ့  
နည်းပါးတဲ့ လူသေဆုံးမှုသာ ရှိခဲ့တာ  
ဖြစ်ပါတယ်။

ပျက်စီးဆုံးရှုံးဆုံးရှုံးမှုများနဲ့ပတ်သက်  
ပြီး သတင်းထုတ်ပြန်ထားတဲ့စာရင်းများ  
အရ တိုင်းဒေသကြီးများနဲ့ ပြည်နယ်  
အသီးသီးမှာ စုစုပေါင်းပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု  
အနေနဲ့ လူနေအိမ် ၂၁၃၉၉၀ လုံး၊  
ဘာသာရေးအဆောက်အအုံ ၃၃၃၂ လုံး၊  
စာသင်ကျောင်း ၁၇၃၄ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ/  
ဆေးခန်း ၃၅၈ ခု၊ ဆက်သွယ်ရေးတာဝါ  
တိုင် ၁၄ တိုင်၊ ဓာတ်အားလိုင်း ၂၃၀  
ကေစီ ၃ တိုင်၊ ၆၆ ကေစီ ၃၈ တိုင်၊  
ဓာတ်မီးတိုင် ၈၀၉၉ တိုင်၊ ထရန်စမော်မာ  
၈၃ ခု ပျက်စီးခဲ့တဲ့အပြင် လူသေဆုံးမှု  
အနေနဲ့ ၁၄၈ ဦး၊ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၁၃၂ ဦး၊  
တိရစ္ဆာန်သေဆုံးမှု ၂၉၀၆၁ ကောင်  
ရှိတယ်လို့ ပဏာမစာရင်းကောက်ယူရေး  
အဖွဲ့ရဲ့ စိစစ်ချက်အရ သိရပါတယ်။

ဆက်လက်ပြီးလည်း သေချာသည်ထက်  
သေချာအောင် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုစာရင်း  
များ ကောက်ယူနေဆဲဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါ  
တယ်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနဲ့ မုန်တိုင်း  
မကျမီ စစ်တွေ၊ မြောက်ဦး၊ မောင်တော၊  
ကျောက်ဖြူ သံတွဲ၊ တောင်ကုတ်နဲ့ အမ်း  
မြို့တို့မှာရှိတဲ့ သဘာဝဘေးဒဏ်ခံခိုလှုံ့ရာ  
Shelter များသို့ ပြည်သူ ၂၃၇၀၀ ကို  
ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ပြီး တခြားဘေးလွတ်ရာ  
နေရာများသို့ ရွှေ့ပြောင်းမှုအနေနဲ့  
၆၂၆၄၉၄ ဦးကို ရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

**❖ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကတော့ မြန်မာ  
နိုင်ငံကိုဝင်ရောက်လာနိုင်တဲ့ မုန်တိုင်းက ပင်လယ်ပြင်  
မှာ စတင်ဖြစ်ပေါ်ပါပြီ ဆိုကတည်းက မုန်တိုင်း  
တိုက်ခတ်မှုအတွင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု အနည်းဆုံး  
ဖြစ်အောင်၊ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီးနောက် ပြန်လည်  
ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်းဆုံး  
လုပ်ဆောင်နိုင်အောင် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို  
အမြော်အမြင်ရှိရှိနဲ့ လုပ်ဆောင်ထားခဲ့တာ တွေ့ရမှာပါ**



တပ်မတော်မှ ရှေ့ပြေးကူညီကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်အုပ်စုများ ထွက်ခွာစဉ်။



၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၉ ရက်တွင် မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒဌာနကြားမှဦးစီးဌာနကထုတ်ပြန်သော မုန်တိုင်း  
အခြေအနေပြပုံ

# “စိုက်ပျိုးစွမ်းအား မြှင့်တင်ရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၏ (၂)ကြိမ်မြောက် ဗဟုသုတပြောပွဲ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲ ကို “စိုက်ပျိုးစွမ်းအား မြှင့်တင်ရေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ယနေ့မွန်းလုံပိုင်းက ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး စုဝေးဆောင် ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ဆွေးနွေးပွဲတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်က လုပ်ကွက်ငယ်တောင်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို စိုက်ပျိုးစွမ်းအားမြှင့်တင်ရေး မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ပထမအဆင့် ဦးစားပေးအနေဖြင့် အဓိကသီးနှံ ၁၀ မျိုး၏ အထွက်နှုန်းတိုးတက်စေရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ဦးစီးဌာနများက ကဏ္ဍအလိုက် ပူးပေါင်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း၊ အလုပ်သမားရှားပါးလာသည့်ပြင်၊ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် စက်မှုလယ်ယာစနစ်သို့ ကူးပြောင်း၍ ထွက်နှုန်းမြှင့်တင်ရန်လိုအပ်သည် အထိ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ သုံးစွဲနိုင်ရေး၊ စနစ်ကျလယ်ယာမြေ များ ဖော်ထုတ်နိုင်ရေးကိုလည်း အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်းထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုစွမ်းအားတိုးတက်ရန် မဖြစ်မနေ လိုအပ်သဖြင့် ခေတ်မီစနစ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာသည့် စိုက်ပျိုး ရေးနည်းပညာများ၊ သွင်းအားစုများနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကို အကျိုးရှိထိရောက် စွာအသုံးပြုခြင်း အရည်အသွေးပြည့်မီသည့် စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ၊ နေ့စဉ်၊ ပဲမျိုးစုံ၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်းများ နှင့်ပတ်သက်သည့် စီမံကိန်းများအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နေမှု၊ မြေတစ်စက်ချင်း၏ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုနှင့် တောင်သူ တစ်ဦးချင်း ၏ ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းတိုးတက်ရန် ဆောင်ရွက်သင့်သည့်အချက်များ၊ ရေရရှိရေး ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များ၊ စက်မှုလယ်ယာကူးပြောင်း ရေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို ဆွေးနွေးကြရာ တက်ရောက်လာကြသူများက မေးမြန်းဆွေးနွေးအကြံပြုကြကြောင်း သိရသည်။

စိုက်ပျိုးရေးကို အကျိုးရှိထိရောက်စွာအသုံးပြု  
စိုက်ပျိုးရေး လိုလောက်စွာရရှိရေးသည် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ရန် အဓိကကျသည့်အတွက် ရေကို အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်မှသာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ သီးနှံအထွက်နှုန်းတိုးတက်စေရေးနှင့် သီးနှံစိုက်စွမ်းအား မြင့်မားစေရေးအတွက် သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည်လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေ

ယင်းစကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် အစီအစဉ်အဖြစ် စီမံကိန်းဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဆွေလင်းက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက မြေသယံဇာတ၊ ရေသယံဇာတနှင့် မြေယာအသုံးချမှုအခြေအနေ၊ အဓိကသီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုဖြင့်မားတိုးတက်စေရေးအတွက်

သတင်းစဉ်

## စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

အခုဆိုရင် မုန့်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီး နောက် လုပ်ဆောင်ရတဲ့ ပြန်လည် ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများကိုလည်း အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အချိန်တိုအတွင်းမှာပင် မျှော်မှန်းထား တာထက်ပိုတဲ့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။

ခါကြောင့် မုန့်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီး နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအနေနဲ့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများကို ဘယ်လိုမျိုး အင်တိုက် အားတိုက် လုပ်ဆောင်ခဲ့တယ်ဆိုတာ ဒီဆောင်းပါးကနေတစ်ဆင့် ဂုဏ်ယူစွာနဲ့ ရေးသားဖော်ပြလိုက်ရပါတယ်။

အရေးပေါ်အစည်းအဝေး ကျင်းပပြုလုပ်  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မျိုးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်တဲ့ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနဲ့ တာဝန် ရှိသူများဟာ မြန်မာနိုင်ငံကို မုန့်တိုင်း စတင်ဝင်ရောက်တဲ့ မေ ၁၄ ရက်မှာပဲ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲ ရေးအတွက် အရေးပေါ်အစည်းအဝေးကို ကျင်းပပြုလုပ်ပါတယ်။

အဲဒီအစည်းအဝေးမှာ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူအသီးသီးက မုန့်တိုင်းဖြစ်ပေါ် မှုနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသို့ မုန့်တိုင်းဝင်ရောက်မှု အခြေအနေ၊ နိုင်ငံတော်နဲ့တပ်မတော်က ဆန့်ခွဲရုံကွာများ ကြုံတစ်ခုဆောင်ထား ရှိမှုအခြေအနေ၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ကြိုတင် ပြင်ဆင်ထားရှိမှုအခြေအနေ၊ ပြောင်းရွှေ့ ရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့ပြန်လည် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်ပေးနိုင်ရန် ကြိုတင်ဖွဲ့စည်းထားမှု အခြေအနေ၊ သတင်းများကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီရရှိရေးနဲ့ ထုတ်ပြန်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေ၊

## ★ နိုင်ငံအတွင်းမှာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်လာပါက

### အမိန့်စောင့်စရာမလိုဘဲ ပြည်သူလူထုကို အကူအညီများ ချက်ချင်းပေး

## ★ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားအားလုံး မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ကျန်ရှိမှု

### မရှိစေရေး ကယ်ဆယ်ကူညီဆောင်ရွက်ပေး၊ မူလအခြေအနေ ထက် ပိုမိုကောင်းမွန်အောင်ဆောင်ရွက်ပေး

သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများအတွက် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးကို နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေ အနေတို့ကို တင်ပြကြပါတယ်။  
အဲဒီလို တင်ပြမှုတွေအပေါ်မှာ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ရဲ့ မှာကြားမှုကို ကြည့်ရင် အစိုးရတစ်ရပ်က နိုင်ငံသားများ အပေါ်ထားတဲ့စေတနာကို မြင်တွေ့ရမှာ ပါ။ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ရဲ့ မှာကြားမှု များထဲမှ တချို့ကို ကောက်နုတ်ပြရရင် “မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသများအတွက် ဆန့်ခွဲရုံကွာများ ကြိုတင်စုဆောင်း ထားရှိပြီး အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပေးပို့ နိုင်ရေး တပ်မတော်လေယာဉ်များ၊ ရေယာဉ်များ၊ မော်တော်ယာဉ်များပေါ်သို့ တင်ဆောင်၍ အသင့် ပြင်ဆင်ထားရှိ ရန် လိုပါမယ်။ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း များက မြို့ရွာများ၏ အစွန့်အများနေရာ များတွင်တည်ရှိကြခြင်းကြောင့် လေပြင်း များတိုက်ခတ်ပြီး ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ် ခဲ့ပါက ပြင်ဆင်ပေးနိုင်ရေးဆောင်ရွက် ပေးရန်လိုအပ်ပါမယ်။ မုန့်တိုင်းဒဏ်ထိခိုက် သည့် ဒေသများ၌ ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများနှင့် စာသင်ကျောင်းများကို ဦးစားပေးအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရပါ မယ်။ မြန်မာနိုင်ငံသူ၊ မြန်မာနိုင်ငံသား အားလုံး မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ

ကျန်ရှိမှုမရှိစေရေး ကူညီဆောင်ရွက်ပေး သွားရန်လိုပါမယ်။ ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံး ဖြင့် မုန့်တိုင်းဒဏ်အန္တရာယ်ကို အောင်မြင်စွာ ကျော်လွှားနိုင်ရေး မိမိကိုယ်တိုင် မျက်ခြည်မပြတ်စောင့်ကြည့်ပြီး အချိန် နဲ့တစ်ပြေးညီ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။”  
တပ်မတော်အနေဖြင့်လည်း “နိုင်ငံ အတွင်းမှာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်လာပါက အမိန့်စောင့်စရာမလို ဘဲ ပြည်သူလူထုကို အကူအညီများ ချက်ချင်းပေးဖို့” တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်က တင်ပြရင်း/တပ်ဖွဲ့များကို ညွှန်ကြားထားပြီးသားပါ။  
ထိုအတွက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းကလည်း မုန့်တိုင်း စတင်ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်တဲ့ မေလ ၁၄ ရက်မှာပဲ အမျိုးသားသဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ ဒုတိယအကြိမ် (အရေးပေါ်) အစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ခဲ့ပါသေးတယ်။  
အဲဒီအစည်းအဝေးမှာတော့ အမျိုး သား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံ ခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌဖြစ်တဲ့ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်က မုန့်တိုင်းဒဏ်အန္တရာယ် လိုအပ်သည့်အကူအညီများနှင့် မပျော်မုန့်

နိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များအတွက် ဌာန အလိုက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မုန့်တိုင်းလမ်းကြောင်း တစ်လျှောက်နှင့် မုန့်တိုင်းအဝိုင်းအဝန်း တစ်လျှောက် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် လျာထားဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ မုန့်တိုင်းအလွန်ကာလ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကော်မတီ ဝင်များက ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့မှသာ ပုံမှန် အနေအထားသို့ အမြန်ဆုံးပြန်လည် ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် တာဝန်ရှိသူများကို လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ပါ တယ်။  
မုန့်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုဖြစ်ပြီးနောက် တစ်ရက်ဖြစ်တဲ့ မေ ၁၇ ရက်မှာ အပြော မဟုတ်ဘဲ အလုပ်နှင့်သက်သေပြတတ်တဲ့ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ရှိသူ များနဲ့အတူ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ရရှိဒေသ သို့ရောက်ရှိပြီး နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားအားလုံး မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ကျန်ရှိမှု မရှိစေရေး ကယ်ဆယ်ကူညီဆောင်ရွက် ပေးသွားရန်၊ မူလအခြေအနေထက် ပိုမို ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးသွား ရန်နဲ့ မြေပြင်အခြေအနေများကို လိုက်လံ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ပြန်လည်ထူထောင် ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် လုပ်ဆောင်

ရမယ့် လုပ်ငန်းများကို လမ်းညွှန်မှာကြား မှုပြုပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပိုဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း ဦးစီးတဲ့ ဝန်ကြီး ၃ ဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ၇ ဦးတို့ပါဝင်တဲ့ အဖွဲ့ဖြင့် မုန့်တိုင်းအလွန် ရှာဖွေကူညီကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း များ စတင်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး တာဝန်ပေးဆောင်ရွက်စေခဲ့ပါတယ်။  
တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေလ ၁၅ ရက်မှာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ကြေညာချက်အမှတ် ၁/၂၀၂၃ ကို ထုတ်ပြန်ပြီး ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း “မိုခါ” တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တဲ့ ရခိုင် ပြည်နယ်ရှိ မြို့နယ် ၁၇ ခုဖြစ်တဲ့ ကျောက်မြူ၊ မာနီအောင်၊ ရမ်းဖြူ၊ အမ်း၊ စစ်တွေ၊ ပေါက်တော၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ ရသေ့တောင်၊ ဝှ၊ တောင်ကုတ်၊ သံတွဲ၊ မောင်တော၊ ဘူးသီးတောင်၊ ကျောက် တော်၊ မင်းပြား၊ မြောက်ဦးနဲ့ မြေပုံမြို့နယ် တို့ကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁ အရ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသ များအဖြစ် ကြေညာလိုက်ပါတယ်။  
နောက်တစ်ရက်ဖြစ်တဲ့ မေလ ၁၆ ရက်မှာတော့ ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း “မိုခါ” ကုန်းတွင်းပိုင်းသို့ဖြတ်သန်းသွား ရာ ချင်းပြည်နယ်ရှိ တီးတိန်၊ ပလက်ဝ၊ မတွပ်နဲ့ ဟားခါးမြို့နယ်တို့ကိုလည်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ် ကြေညာလိုက်တာ တွေ့ရပါတယ်။  
(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

# e-ID စနစ်သည် e-Government လုပ်ငန်းစဉ်အတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် အခြေခံစနစ်တစ်ခုဖြစ်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၄  
မြန်မာနိုင်ငံ၏ e-Government စနစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အခြေခံ အကျဆုံးလုပ်ငန်းဖြစ်သည့် e-ID စနစ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် e-ID စနစ် လုပ်ငန်းကော်မတီလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လုပ်ငန်းကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အလေးထားကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ e-ID စနစ်သည် e-Government လုပ်ငန်းစဉ် အတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် အခြေခံစနစ် တစ်ခုဖြစ်သည့် အပြင် နိုင်ငံပွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု လုပ်ငန်းများအတွက် အခြေခံ အုတ်မြစ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ e-ID စနစ် အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်သူ အသက် ၁၀ နှစ်နှင့်အထက် နိုင်ငံသား၊ ဧည့် နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူ၊ နိုင်ငံခြားသား အမြဲနေထိုင်ခွင့် (PR) စနစ်ဖြင့် နေထိုင်ခွင့်ရသူ၊ အမြဲနေထိုင်ခွင့်ဆောင် နိုင်ငံခြားသား များစသည်တို့၏ ကိုယ်ရေးအချက် အလက် (Biographic Data) နှင့် ဖိစိတ်ဆိုင်ရာအချက်အလက် (Bio-metric Data) များ ကောက်ယူ၍ Database တွင် သိမ်းဆည်းပြီး ဂဏန်း ၁၀ လုံးပါဝင်သော Unique ID နံပါတ်တစ်ခုစီ သတ်မှတ်ပေး သည့် စနစ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်း နောက် UID နံပါတ်ရရှိပြီးသူများ အနက် ၉၀ ဒေအရ နိုင်ငံသား အရည်အချင်း ပြည့်မီသူများ

အားလုံးကို National ID ထုတ်ပေး နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။  
ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ထိုပြင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၏ကူညီ ဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် လဝက ပြုနယ်ရုံး အသီးသီးရှိ နိုင်ငံ- မှတ်တမ်းပါ အချက်အလက် ၅၂ သန်းကျော်နှင့် အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းပုံစံ(၆/၆) ၁၃ သန်း ကျော်ကို Database အတွင်း ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် e-ID Database System အတွင်း ထည့်သွင်းထားသော နိုင်ငံ/ဧည့်/ ပြု ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ နှင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း ပုံစံ (၆/၆) များကို အခြေခံ၍ Biometric အချက်အလက်များ ကောက်ယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်း စဉ်ကို Pilot Project အဖြစ် ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ စ၍ ပြည်ထောင်စုစနစ်ဖြင့် (နေပြည်တော်)ရှိ ဝန်ကြီးဌာနများ၊

အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ရန်ကုန် ဧရာဝတီနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တို့တွင် စတင်ကောက်ယူခဲ့ပြီး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အခက်အခဲများ၊ နည်းပညာဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက် များကို ဖြေရှင်းပြင်ဆင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ မိမိဝန်ကြီးဌာနရှိအလက်ထရောနစ် မှတ်ပုံတင်စနစ်ဦးစီးဌာန အနေ ဖြင့် ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ ပေးပို့လာသော SIM Registration Management System (SRMS) အတွင်းရှိ (SIM Card) များကို တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေး စိစစ်အကြောင်း ပြန်ကြားခြင်း၊ အောင်ဘာလေထီမှ နိုင်ငံနံပါတ် အား မှန်ကန်ခြင်း၊ မရှိ တိုက်ဆိုင် စစ်ဆေးပြန်ကြားပေးနိုင်မည့် API Platform တစ်ခုတည်ဆောက်နိုင် ရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံ ရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ စိစစ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ နိုင်ငံကူး လက်မှတ် (passport) လုပ်ငန်း များအတွက် Database ဖြင့် တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေး ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အပြင်

မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်မှ Cen- tralized e-Pension စနစ်တွင် Face ID ဖြင့် အငြိမ်းစားများအား စိစစ်မှုပြုလုပ်ရာတွင် e-ID စနစ် ဖြင့် ချိတ်ဆက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်မည့်နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးကူညီနိုင်ရေးကိုလည်း ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။  
ယင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက်လိုအပ် သော Hardware နှင့် Software များ ဝယ်ယူရေးနှင့် ပတ်သက်၍ e-ID စနစ် လုပ်ငန်းကော်မတီ က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် e-ID စနစ်ဆိုင်ရာ တင်ဒါကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာရေး နှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ရမည့်တင်ဒါ လုပ်ငန်းစဉ်များကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း နှင့် e-ID စနစ်ကို အခြေခံ၍ National Database အဖြစ် တည် ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် ဌာန အလိုက် ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြံ့ပြု ပေးကြစေလိုကြောင်း ကြောကြား သည်။  
ရှင်းလင်းတင်ပြ ထို့နောက် အီလက်ထရောနစ် မှတ်ပုံတင်စနစ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးမင်းဟိန်းက e-ID စနစ်လုပ်ငန်းများ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ တင်ဒါခေါ်ယူ ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေနှင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီ အစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်သန်းသန်းလင်း၊ ဦးရဲတင်၊

ခေါက်တာဇော်မြင့်၊ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ဗိုလ်မှူးချုပ် မြတ်မင်းဦး၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ လိုအပ်သော နည်းပညာဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ တင်ဒါခေါ်ယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများ အပေါ် ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များနှင့်အညီဖြစ်စေရေး၊ တင်ဒါ ခေါ်ယူဆောင်ရွက်ရာတွင် ထည့် သွင်းစဉ်းစားသင့်သည့် အခြေ အနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြု ဆွေးနွေးကြသည်။  
ဆက်လက်၍ e-ID စနစ် လုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ်လှမွန်နှင့် ကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ခေါက်တာ မျိုးသန့်တို့က နည်းပညာဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရေးအတွက် တင်ဒါကော်မတီအနေဖြင့် တင်ဒါ လုပ်ငန်းများ စိစစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု နှင့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာအတွေ့အကြုံ များ၊ ဆက်လက် ဆောင်ရွက် မည့် လုပ်ငန်းအခြေအနေများကို သုံးသပ်အကြံပြု ဆွေးနွေးတင်ပြ ကြသည်။  
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ခေါ်ယူခြင်းများအပေါ် လိုအပ်သည့်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပေးပြီး နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကာ အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦး BIMSTEC Business Conclave ၏ ဆက်စပ်ဖိုရမ်များသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၄  
အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ ကော်လ်ကတ္တာမြို့၌ ပြုလုပ် လျက်ရှိသည့် BIMSTEC Business Conclave တွင် ဂုဏ်ထူးဆောင် ဧည့်သည်တော်အဖြစ် တက်ရောက် နေသည့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦး သည် BIMSTEC Business Conclave ၏ ဒုတိယနေ့ ဖြစ်သည့် ယနေ့တွင် ကဏ္ဍအလိုက်ကျင်းပသော ဆက်စပ်ဖိုရမ်များသို့ တက်ရောက်သည်။  
ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်မှ ၁၂ နာရီအထိ Hytta Regency Kolkata Hotel ၊ Ballroom One ပြုလုပ်သည့် ဘင်းမိစတက် စိုက်ပျိုး ရေးနှင့် အစားအစာဖိုရမ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ပဲမျိုးစုံ၊ ပြောင်းနှင့် နှမ်းကုန်သည်များစသင်း၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ခေါက်တာမျိုးလှိုင်၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်မှုစင်တာမှ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ စီးပွား ရေးပညာရှင် ခေါက်တာဇော်ဦးတို့က Panelist အဖြစ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် Hytta Regency Kolkata Hotel ၏ Guchhi ခန်းမ၌ ပြုလုပ် သော ကျောက်မျက်ရတနာဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံ ကျောက်မျက်ရတနာ လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်ဟန်က Panelist အဖြစ် ဆွေးနွေးသည့်အစီအစဉ်သို့ တက်ရောက် အားပေးသည်။  
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် Hytta Regency Kolkata Hotel Ballroom One ပြုလုပ်သည့် ဘင်းမိစတက်အမျိုးသမီးများဖိုရမ်နှင့် Guchhi ခန်းမတွင် ပြုလုပ်သော ဘင်းမိစတက်ပညာ ရေးဖိုရမ်တို့ကို တက်ရောက်အားပေးသည်။



ဘင်းမိစတက်အမျိုးသမီးများ ဖိုရမ်တွင် မြန်မာ အမျိုးသမီး စီးပွားရေးစွမ်းဆောင်ရည်များအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်သက်မော်နှင့် ဘင်းမိစတက် ပညာရေးဖိုရမ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီး ဇွန်ဦး တီထွင်သူများအသင်းဝင် Streamline Training - Learning Center တည်ထောင်သူ ဒေါ်ခင်အိန်တို့က Panelist အဖြစ်ပါဝင် တက်ရောက်ဆွေးနွေး ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



## ဝေါမြို့နယ်၌ မိုးရာသီ ဒီရေတောစုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

ဝေါ ဇူလိုင် ၁၄  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝေါမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနက ကျင်းပသည့် မိုးရာသီ ဒီရေတောစုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ က လက်ပံကျေးရွာ စစ်တောင်းမြစ်လက်တက်အနီး၌ ကျင်းပ သည်။  
ဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဖေချစ်က ဝေါမြို့နယ် လက်ပံကျေးရွာတွင် မြစ်ရေတိုက်စားမှုမှ ကာကွယ်နိုင်စေရန်အတွက်ရည်ရွယ်၍ မိုးရာသီ ဒီရေတောစုပေါင်း

သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပဲခူးခရိုင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အထက်(ခွဲ)လက်ပံကျေးရွာမှ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ပြူးမြေထောက်အဖို ပျိုးပင် ၃၆၃၀ အား ဒီရေတောအတွင်း စုပေါင်းစိုက်ပျိုးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်မြတ်လင်း (ပြန်/ဆက်)

# သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သောဒေသများတွင် တပ်မတော်မှကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့ရသည့် ဒေသများတွင် လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်မှ ကြိုတင်စုဖွဲ့ စေလွှတ်ထားသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် နယ်မြေခံလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသများတွင် အင်တိုက်အားတိုက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။



ရွာမဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ လက်နေစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် သောက်သုံးရေပေးဝေခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များက မြို့မရပ်ကွက်ရှိ ဒေသပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကျောက်ဖြူမြို့သို့ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် ကျောက်ဖြူမြို့ အစိုးရအဖွဲ့ရပ်သာဘေးပတ်လည်ရှိ သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများနှင့် ချုံနွယ်များအား ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

အလားတူ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် သာစည်ကျေးရွာ

ရွာမဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ လက်နေစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် သောက်သုံးရေပေးဝေခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များက မြို့မရပ်ကွက်ရှိ ဒေသပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ



### နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄

ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း မိုခါတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေး အဆင်ပြေစေရန်နှင့် မိမိတို့ အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက်နိုင်ရေး အတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေ့စဉ် ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့၊ ဦးဥတ္တမဝန်မြို့ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား/ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တပ်မတော်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းတို့မှ ထုတ်လုပ်သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကွတ်နှင့် စည်သွတ်ဘူးများဖြစ်သည့် အမဲသားဘူး၊ မျှစ်စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သားအလူးဘူး၊ ငါးတန်အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးသလောက်ဘူး၊ ငပိကြော့ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက်သီးသနပ်ဘူး စသည့် စားသောက်ကုန်များ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ၏ စားကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချပေးခဲ့ရာ ဒေသပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းမိသားစုများက တစ်ခဲနက်ဝယ်ယူအားဝေးကြောင်းနှင့် ယခုကဲ့သို့ စားရေးအခက်အခဲ ဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်သရက်သီးသနပ်ဘူး စသည့် ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့ထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ မြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအခြေခံအယူကိုဖြစ်စေမည် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး

ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇဝတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၅၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၃(က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ဖြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ဖြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သော်လည်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအောင်မြေသာစံမြို့နယ် ဒေါ်နန်းဘွားရပ်ကွက်နေ ရွှေလရောင်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Shwe La Yang” Facebook အကောင့်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ် ဆရာစတောင်ရပ်ကွက်နေ ကောင်းချမ်းသာမြင့်(ခ)အားဖူသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Kaung Chan Thar

Myint” Facebook အကောင့်တို့ဖြင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အတွက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ မိမ်းဆီးထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### နိုင်ငံတကာ ကရာတေးပြိုင်ပွဲများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် ကရာတေးပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၄

နိုင်ငံတကာ ကရာတေးပြိုင်ပွဲများကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေးအတွက် စခန်းသွင်းလေ့ကျင့်မှု လှူရွေးချယ်ရေး (Cadet & Junior) ပြိုင်ပွဲကို အိုလံပစ်နေ့အထိမ်းအမှတ် အားကစားလှုပ်ရှားမှုအနေဖြင့် ဇွန် ၂၅ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ အောင်ဆန်းအားကစားပြိုင်ဝင်းရှိ ကရာတေးလေ့ကျင့်ရေးခန်းမ၌ (ပရိသတ်မပါ) ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ကြီးမှူး၍ မြန်မာနိုင်ငံ ကရာတေးအဖွဲ့ချုပ်က ပြုလုပ်မည့် ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားများအနေဖြင့် Cadet (အသက် ၁၄/၁၅) အမျိုးသမီး၊ ဓတ (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ ကုမိတု (-၄၂ ကီလို)၊ -၄၇ ကီလို၊ +၄၇ ကီလို/ပြိုင်ပွဲများ၊ အမျိုးသား ဓတ (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ ကုမိတု (-၄၈ ကီလို)၊ -၅၂ ကီလို၊ -၅၇ ကီလို၊ +၅၇ ကီလို/ပြိုင်ပွဲများ၊ Junior (အသက် ၁၆/၁၇) အမျိုးသမီး ဓတ (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ ကုမိတု (-၄၈ ကီလို)၊ -၅၃ ကီလို၊ +၅၃ ကီလို/ပြိုင်ပွဲများ၊ အမျိုးသား ဓတ (တစ်ဦးချင်း) ပြိုင်ပွဲ ကုမိတု (-၅၀ ကီလို)၊ -၅၅ ကီလို၊ -၆၀ ကီလို၊ +၆၀ ကီလို/ပြိုင်ပွဲများ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။

ပြိုင်ပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံကရာတေးအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ဝင်ကလပ်အသင်းများမှ အလားအလာရှိသူ ကရာတေးအားကစားသမားများသည် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရမည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်တစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲ အမျိုးအစားများကိုသာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားတစ်ခုခုတွင် ကလပ်အသင်းအလိုက် နှစ်ဦးအထိ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ကစားသမားတစ်ဦးသည် “ဓတ” နှင့် “ကုမိတု” ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား နှစ်မျိုးလုံး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်သည်။

အာကာနိုဇ်

### ဆိပ်ဖြူမြို့၌ ဖြစ်ပေါ်နေသော ကြက်သွန်နီ ဈေးနှုန်း/ဈေးကွက်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူမြို့၊ ကြက်သွန်နီကုန်စည်ခိုင်နှင့် ပွဲရုံ များတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူန်လ (ပထမပတ်)အတွင်း တစ်ရက်လျှင် ကြက်သွန်နီ ပျမ်းမျှ ဝိဿာချိန် လေးသောင်းခန့်၊ တစ်ပတ်အတွင်း စုစုပေါင်း ဝိဿာ နှစ်သိန်းခွဲခန့်

အလတ်စ ကျပ် ၁၈၀၀-၁၈၅၀၊ အနိမ့်ဈေး ကျပ် ၁၆၂၅-၁၇၀၀ ဈေးနှုန်းအသီးသီးဖြင့် အရောင်း အဝယ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအပတ် တွင် ကြက်သွန်နီထိပ်စ အမြင့်ဆုံး ဈေးမှာ တစ်ဝိဿာလျှင် ကျပ် ၁၉၀၀-၂၀၂၅၊ ၁၉၀၀ ဈေးနှုန်းဖြင့် အရောင်း

အဝယ်ဖြစ်ခဲ့၍ ယခုအပတ် တွင် ထိပ်စ (ရှယ်) ၁၂၅ ကျပ်၊ အလတ်စနှင့် အနိမ့်စတို့မှာ ကျပ် ၁၀၀ စီခန့် ဈေးနှုန်းမြင့်တက်၍ အရောင်းအဝယ် ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ယခုဇူန်လပထမပတ်အတွင်း ကြက်သွန်နီ စုစုပေါင်းပျမ်းမျှ ဝိဿာ နှစ်သိန်းခွဲခန့်၊ ၈၃၂၂ အိတ်၊ တန်ချိန် ၄၀၈ ခန့်ကို ဆိပ်ဖြူမြို့ မှ အခြားတိုင်းဒေသကြီးများဖြစ် သော ရန်ကုန်ဘုရင့်နေောင်ပွဲရုံ နှင့် မြဝတီဝယ်လက်မှတစ်ဆင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ အများဆုံး ကုန်စည် စီးဆင်းခဲ့ကြောင်း ကုန်စည်ခိုင်ဈေးကွက်မှ သိရ သည်။

DOCA(မကွေး)

### ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၌ မိုးစပါးများ စတင်စိုက်ပျိုး

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညိုမြို့နယ်၌ စပါးသည် အဓိကစိုက်ပျိုးသော သီးနှံအမျိုးအစား၌ ပါဝင်ပြီး မိုးစပါးစိုက်ဧက ၄၈၆၉၅ ဧကကျော် နှစ်စဉ်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိပြီး ယခုနှစ်သည် ယခင် နှစ်ထက် စိုက်ဧက ပိုမိုစိုက်ပျိုးနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း၊ ဧပြီလတွင် မိုးရွာသွန်းမှု ကြောင့် မေလမှ စတင်၍ စပါးအခြောက်ကြ၍ စတင်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိပြီး ကြစပါးခင်းဧကအနေ ဖြင့် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်၊ စိုက်ပျိုးစီးစီးနေကြောင်း သိရသည်။

အတွင်း စိုက်ပျိုးသော စပါးမျိုးများမှာ ဆင်းသွယ်လတ်၊ မနောသုခ၊ ဆင်းသုခ၊ ကျော်စေ့ယု၊ သီးဝင်ရင်၊ ဆင်းသွယ်ရင်၊ ဧရာ မင်း၊ ကောကီညည်း၊ အင်းမရဲဘော်၊ တစ်ထောင်ပုံ၊ ကရင်မစပါးတို့ဖြစ်ပြီး မိုးညိုမြို့နယ်၏ ရေမြေ သဘာဝထွက်ရှိမှု၊ ဝယ်ယူမှု၊ စားသုံးမှုနှင့် ကိုက်ညီသော ကရင်မစပါးမျိုးများနှင့် ဆင်းသုခစပါးမျိုးများကိုသာ အများဆုံး စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

DOCA(ပဲခူးတိုင်း)



### ၁၄-၆-၂၀၂၃ ရက်နေ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် မြို့နယ်အလိုက် ဆန်၊ ဆီ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများ၊ သားငါး၊ ရွှေ ဈေးနှုန်းများ

ရေတွက်ပုံ(ကျပ်)

စဉ်	မြို့အမည်	ဆန်(တစ်ပြည်)		ဆီ(တစ်ဝိဿာ)		စားဖိုဆောင်သုံး (တစ်ဝိဿာ)										အသား ငါး(တစ်ဝိဿာ)										
		ဧည့်စာ	ငါးစိန်	ပဲဆီ	စား အုန်းဆီ	ငရုတ် ခြောက်	ကြက် သွန်နီ	ကြက်သွန် ဖြူ(ရှမ်းစ)	ကြက်သွန် ဖြူ(ကျွတ်)	နီစင်း တတ်	ချင်း	ဆား	မြေပဲ	ကုလား ပဲဝါ	မန်ကျည်း သီး	အလူး	သကြား	ကြက်	ဝက်	အမဲ	ဆိတ်	ငါးမြစ် ချင်း				
၁	မန္တလေး	၃၀၀၀	၃၅၀၀	၉၀၀၀	၈၅၀၀	၁၈၀၀၀	၂၈၀၀၀	၃၀၀၀၀	၅၀၀၀	၅၀၀၀	၃၅၀၀	၃၅၀၀	၃၀၀၀	၆၅၀၀	၅၅၀၀	၄၅၀၀	၃၀၀၀	၃၀၀၀	၂၅၀၀	၁၈၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၁၈၀၀	၂၅၀၀	၁၀၀၀	၂၅၀၀

မှတ်ချက်။ (၁) ဧည့်စာဆန် တစ်ပြည်လျှင် လားရှိုးတွင် ၃၅၀၀၊ ပဲခူး တစ်ဝိဿာလျှင် လားရှိုးတွင် ၃၅၀၀၊ စားအုန်းဆီ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်နှင့် ပဲခူးတွင် ၈၅၀၀၊ ငရုတ်ခြောက် တစ်ဝိဿာလျှင် ရန်ကုန်တွင် ၄၅၀၀၊ ပုသိမ်တွင် ၄၀၀၀၊ မန္တလေးတွင် ၃၅၀၀၊ ကျွတ်ဖြူ အနိမ့်စ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၃၅၀၀၊ ကျွတ်ဖြူ အနိမ့်စ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၄၅၀၀၊ ကျွတ်ဖြူ အနိမ့်စ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၅၀၀၀၊ ကျွတ်ဖြူ အနိမ့်စ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၅၀၀၀၊ ကျွတ်ဖြူ အနိမ့်စ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၅၀၀၀၊ မြေပဲစုံစုံ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၃၅၀၀၊ ကျွတ်ဖြူ အနိမ့်စ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၅၀၀၀၊ ကျွတ်ဖြူ အနိမ့်စ တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၅၀၀၀၊ မန်ကျည်းသီး တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၅၀၀၀၊ အလူး တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၃၀၀၀၊ သကြား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ကြက် ခုတ်သားနှင့် ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၃၀၀၀၊ ဝက်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ အမဲသားနှင့် ငါးမြစ်ချင်း တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ရေကူးချိပ်သည့် ကြက် ၁၀၀ (ကြက်သား) ဝက်သားနှင့် ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဝက်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ အမဲသားနှင့် ငါးမြစ်ချင်း တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ရေကူးချိပ်သည့် ကြက် ၁၀၀ (ကြက်သား) ဝက်သားနှင့် ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဝက်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ အမဲသားနှင့် ငါးမြစ်ချင်း တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ရေကူးချိပ်သည့် ကြက် ၁၀၀ (ကြက်သား) ဝက်သားနှင့် ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဝက်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ အမဲသားနှင့် ငါးမြစ်ချင်း တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ရေကူးချိပ်သည့် ကြက် ၁၀၀ (ကြက်သား) ဝက်သားနှင့် ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဝက်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ အမဲသားနှင့် ငါးမြစ်ချင်း တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ဆိတ်သား တစ်ဝိဿာလျှင် ပုသိမ်တွင် ၂၅၀၀၊ ရေကူးချိပ်သည့် ကြက် ၁၀၀ (ကြက်သား)

**ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း**

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလှူအလှူအားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် 0A-011834 နှင့် နိုင်ငံခြား ငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အိလက်ထရောနစ်ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေးကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့်လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အစား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay၊ Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay၊ Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများလှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများအသုံးပြုမှုများပြားသည့် CB Pay၊ AYA Pay၊ OK \$၊ UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၅၀ ၀၉-၂၀၂၁၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၁၂၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၅၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၁၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၄၀၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၃၁၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

**ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ**

၁၅-၆-၂၀၂၃

ကျပ်/လီတာ

Fuel (ထောင်စတုဂံနီ)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	မုတ်ချက်။
92 Ron	၂၅၅၀	၂၅၅၀	၂၅၅၀
95 Ron	၂၅၅၀	၂၅၅၀	၂၅၅၀
HSD (300 ppm)	၂၅၅၀	၂၅၅၀	၂၅၅၀
HSD (50 ppm)	၂၅၅၀	၂၅၅၀	၂၅၅၀
HSD (10 ppm)	၂၅၅၀	၂၅၅၀	၂၅၅၀

ကျပ်/လီတာ မုတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၁၈၈၆	၁၉၅၈
95 Ron	၁၉၀၁	၂၀၅၄
HSD (500 ppm)	၁၈၄၆	၁၉၁၂
HSD (50 ppm)	၁၉၂၀	၁၉၈၈
HSD (10 ppm)	၁၉၂၀	၁၉၈၈

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရသဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆  
၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၄၄၃၃၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

**ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၅၂ ဦး တွေ့ရှိ**

(၁၄-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွား အလာကုန်သွယ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၃-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၄-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၆,၆၂၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၅၂) ဦး တွေ့ရှိရသည်။

ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၇၉) ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၇၅၄,၈၂၈) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၃၉,၇၉၂) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကာသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့သည့် ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၅၁) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၈,၇၈၉) ဦး ရှိပြီဖြစ်သည်။

ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၉၄) ဦး ရှိသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ [moh.gov.mm](http://moh.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

### ဥပဒေဘောင်အတွင်း လက်နက်/ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဝင်ရောက်လာသည့် PDF အဖွဲ့ဝင်များအား ဆုကြေးငွေများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး  
ကောင်စီသည် PDF အပါအဝင်  
အဖွဲ့အစည်း အမျိုးမျိုးအမည်ခံ၍  
လက်နက်ကိုင် ဆန့်ကျင်လျက်ရှိ  
သည့် အဖွဲ့အစည်းများအတွင်း  
ရောက်ရှိနေသူများအား ဥပဒေ  
ဘောင်အတွင်းသို့ ဥပဒေ  
ဝင်ရောက်ရန် ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိရာ  
ဥပဒေဘောင်အတွင်းသို့ဝင်ရောက်  
လာသူများကို လိုအပ်သည့်ကူညီ  
ပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသွား  
မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်နက်/  
ခဲယမ်းများဖြင့် ဝင်ရောက်လာသူ  
များကို ဆုကြေးငွေများ ထောက်ပံ့  
ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖိတ်ခေါ်  
မှုအား ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၉ ရက်မှ  
၁၆ ရက်အထိ သတင်းထုတ်ပြန်  
ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ပြန်လည်ဝင်ရောက်  
ယင်းသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ  
အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက သတင်း  
ထုတ်ပြန်ဖိတ်ခေါ်၍ ဥပဒေဘောင်  
အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာ



ရောက်ရှိနေသူများမှ သက်ဆိုင်ရာ/ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဥပဒေဘောင်အတွင်း  
ဝင်ရောက်လာသူများအား ဆုကြေးငွေများ ထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖိတ်ခေါ်မှုအား ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၉ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

လက်ခံကြိုဆိုလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းမြို့နယ်နှင့် ကလေးမြို့နယ်တို့မှ PDF အဖွဲ့ဝင်အမျိုးသား ၁၁ ဦးတို့သည် မောင်းပြန်သေနတ် ငါးလက်၊ ပစ္စတိုသေနတ် တစ်လက်

နှင့်အတူ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဇေယျာသီရိခန်းမ၌ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်၊ တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် သန်းထိုက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများထံသို့ လက်နက်များအပ်နှံပြီး ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က နယ်မြေဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေဆိုင်ရာ ပုဒ်မများနှင့် အသိပညာပေးခြင်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းမှူးတို့က

ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့သည့် မောင်းပြန်သေနတ်ဖြင့် အလင်းဝင်ရောက်လာသူ ငါးဦးအား တစ်ဦးလျှင် ဆုကြေးငွေ ကျပ်သိန်း ၅၀ အားလည်းကောင်း၊ ပစ္စတိုသေနတ်ဖြင့် အလင်းဝင်ရောက်လာသူ တစ်ဦးအား ဆုကြေးငွေ ၂၅ သိန်းကျပ် အားလည်းကောင်း၊ လက်နက်မဲ့အလင်းဝင်ရောက်လာသူ ငါးဦးအား တစ်ဦးလျှင် ထောက်ပံ့ငွေ ကျပ်သိန်း ၂၀ အားလည်းကောင်း ချီးမြှင့်ပေးအပ်ပြီး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကိုလည်း ပေးအပ်၍ ဝန်ခံကတိ လက်မှတ်ရေးထိုးစေကာ ငင်းတို့၏ မိဘအုပ်ထိန်းသူများထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။

ဝမ်းမြောက်စကားပြောကြားထို့နောက် ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့သူများ ကိုယ်စားတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စွာမြောက်စကား ပြောကြားရရှိသည်။

ထိုသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ ဥပဒေဘောင်အတွင်းဝင်ရောက်လာသူများအား ပြန်လည်ကြိုဆိုလက်ခံ၍ လိုအပ်သည့် ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးကာ လက်နက်/ ခဲယမ်းများပါ ရှိမှုအတွက် ဆုကြေးငွေများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်လျက် ရှိခြင်းကြောင့် ဥပဒေဘောင်အတွင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရန် ဆန္ဒရှိသူများ ကျန်ရှိနေသေးကြောင်း သိရှိရပြီး ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်လိုသူများ အနေဖြင့် စိုးစပ်ရာ ခရိုင်၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ တပ်စခန်းများနှင့် ရဲစခန်းများသို့ အမြန်ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့လာပါက ကြိုဆိုလက်ခံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် လက်နက်/ ခဲယမ်းများအတွက် ဆုကြေးငွေများ ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

### ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ဒေသများ၌ ဒေသအလိုက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူများက သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး  
ကောင်စီအနေဖြင့်  
ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်  
ပျက်စီးခဲ့သည့် ဒေသများကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်  
ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၁ အရ သဘာဝဘေး  
အန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ် ကြေညာ  
ချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ယင်းကြေညာချက်များပါ  
ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသအလိုက် တပ်မတော်အရာရှိ  
ကြီးများကို ခန့်အပ်တာဝန်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

ထိုသို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးထား

ရုံရာ ယနေ့တွင် ကျောက်ဖြူမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့်  
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်  
ကြီး လူအေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျောက်ဖြူမြို့  
အဝင် ပင်လယ်ကမ်းခြေ၌ ပြုလုပ်သည့် မိုးရာသီ  
အုန်းပင်စိုက်ပွဲတော်တွင် အုန်းပင်များ စိုက်ပျိုးနေမှု  
ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ (ယာဝုံ)ထိုပြင် ရုံးချိန်  
ရပ်ကွက်ရှိ ရုံးချိန်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်၌  
နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က ဒေသခံပြည်သူများ  
အား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး စားသောက်  
ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်း  
ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



### ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရင်မောင်ညွန့် အမှတ်(၁)သံမဏိစက်ရုံ (မြင်းခြံ) သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး  
ဦးရင်မောင်ညွန့်သည် ယမန်နေ့

က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမြင်းခြံ  
မြို့ရှိ အမှတ်(၁) သံမဏိစက်ရုံ  
(မြင်းခြံ) သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု  
စစ်ဆေးသည်။  
ရှေးဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးသည်  
သံရည်ကျို အလုပ်ရုံအမှတ်(၁)



တွင် သံမဏိ လေးထောင့်တုံးများ  
ထုတ်လုပ်နေသည့် လုပ်ငန်းစဉ်  
အဆင့်ဆင့်ကို လည်းကောင်း၊  
အောက်ဆီဂျင် ထုတ်လုပ်ရေး  
အလုပ်ရုံ (၂) ရှိ အောက်ဆီဂျင်  
အရည်များ သိုလှောင်ထားသည့်  
ဧရိယာများကို လည်းကောင်း  
လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး  
လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်  
ကင်းရှင်းရေးကို အလေးထား  
ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားကာ  
သံရည်ကျိုအလုပ်ရုံမှ ဝန်ထမ်းများ  
နှင့် တွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကား  
ပြောကြားခဲ့သည်။

စစ်ဆေးဖြုတ်ရန်လို  
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး  
သည် စက်ရုံအစည်းအဝေးခန်းမ၌  
တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး

လုပ်ငန်းတာဝန်များ ထမ်းဆောင်  
ရာတွင် ထုတ်ပြန်ထားရှိသည့်  
ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်ညွှန်ကြား  
ချက်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်  
အညီ တိတိကျကျလိုက်နာဆောင်  
ရွက်ရန်၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏  
လမ်းညွှန်မှုအရ သံရည်ကျိုအလုပ်ရုံ  
အမှတ်(၂)၊ Phase-2 & 2A တို့ကို  
အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်  
နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းစဉ်  
ကြာမြင့်ချိန်၊ ကုန်ကျစရိတ်တို့ကို  
မြန်မြန်ဆန်ဆန် တွက်ချက်ရန်၊  
စက်ပစ္စည်း ကိရိယာများကို  
သတ်မှတ် စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်  
အညီ စစ်ဆေးဖြုတ်ရန် လိုအပ်  
ကြောင်း။

စီမံချက်များရေးဆွဲ  
သံမဏိများ စဉ်ဆက်မပြတ်  
ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်  
သည့် သွင်းအားစုများကို လုပ်ထုံး  
လုပ်နည်းများနှင့်အညီ ကြိုတင်  
စုဆောင်းထားရန်၊ စက်အရန်  
ပစ္စည်းများကိုလည်း ဖြည့်ဆည်း  
ထားရန်၊ သံမဏိထုတ်လုပ်ခြင်း  
လုပ်ငန်းများကို စက်စွမ်းအား  
ပြည့် လည်ပတ်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး  
အတွက် လိုအပ်သည့်ဝန်ထမ်း  
များ ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရေးအတွက်  
လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ  
အမြန် ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့်  
ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများ  
မကျန်ရှိစေရေးနှင့် အချိန်မီပြီးစီး  
နိုင်ရေးအတွက် စီမံချက်များ၊  
အချိန်ဇယားများ ရေးဆွဲဆောင်  
ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရ  
သည်။

သတင်းစဉ်

အိမ်ပြင်ပ၌ ထွန်းသော မီးများကို နေ့အလင်းရောင် ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ



# အကြမ်းဖက်သမားများကို ငှားရမ်းနေထိုင်ခွင့်ပြုပေးသူ နေအိမ်တိုက်ခန်းပိုင်ရှင်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုက်နာနိုင်ရန် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်

နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို မလိုလားဘဲ နိုင်ငံတော်အား အလုံးစုံပျက်သုဉ်းစေလိုသည့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများဖြစ်သော CRPH၊ NUG နှင့် PDF အမည်ခံ အဖွဲ့အစည်းအမျိုးမျိုး၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်စပ်ပတ်သက်သော အဖွဲ့အစည်းတို့က နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခြင်း၊ နည်းမျိုးစုံဖြင့် သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးအငြိုးထား သတ်ဖြတ်ခြင်း စသည့်အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါသည်။ ၎င်းတို့ကို အလွယ်တကူ ခြေရာခံနိုင်ခြင်းမရှိစေရန်အတွက် အဆောင်များနှင့် နေအိမ်တိုက်ခန်းများတွင် ငှားရမ်းနေထိုင်ပြီး အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်လျက် ရှိကြောင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိသည့်ဖြစ်စဉ်များအရ တွေ့ရှိရပါသည်။

ယင်းလုပ်ဆောင်မှုများကို တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် အဆောင်၊ နေအိမ်တိုက်ခန်းပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် ငှားရမ်းသူများ၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်၊ အထောက်အထား ပြည့်စုံစွာရရှိမှသာ ငှားရမ်းခြင်းနှင့် ယင်းအချက်အလက်အထောက်အထားများဖြင့် သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများသို့ ဧည့်စာရင်းတိုင်ကြားခြင်းကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အကြမ်းဖက်မှုကျူးလွန်သည့် ငှားရမ်းနေထိုင်သူများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သည့်အခါ ငှားရမ်းထားသည့် နေအိမ်တိုက်ခန်းများကို အမှုနှင့်ဆက်စပ်၍ သက်သေခံအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရမည်ဖြစ်ပြီး တရားရုံးတွင် စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရမည်ဖြစ်သည်ကို အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့က အသိပေးထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ထိုသို့ အသိပေးထုတ်ပြန်ခဲ့သော်လည်း နေအိမ်တိုက်ခန်း ပိုင်ရှင်အချို့သည် မသိကျိုးကျွန်ပြု၍ ဆက်လက်ငှားရမ်းပေးနေခြင်းသည် အကြမ်းဖက်မှုများကို ဆက်လက်ကျူးလွန်နိုင်အောင် အားပေးကူညီရာရောက်သကဲ့သို့ဖြစ်စေသည်။ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေတွင် အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများကို အဆောက်အအုံနှင့် နေရာတစ်ခုခု အသုံးပြုခွင့်၊ ယာယီတည်းခိုနေထိုင်ခွင့်ပြုသူများသည် အကြမ်းဖက်သမားများနည်းတူ အကြမ်းဖက်မှုကို ကျူးလွန်ရာရောက်ကြောင်း ပြဋ္ဌာန်းထားသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖြစ်စဉ်ပေါ်ပေါက်သည့်အခါတွင် နေအိမ်တိုက်ခန်း ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် စနစ်တကျစိစစ်၍ ငှားရမ်းခြင်း၊ ဧည့်စာရင်း တိုင်ကြားထားခြင်းမရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါက အဆိုပါငှားရမ်းထားသည့် နေအိမ်တိုက်ခန်းများကို သက်သေခံအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရမည်ဖြစ်ပြီး တရားရုံးတွင် စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရမည်ဖြစ်သည့်အပြင် အကြမ်းဖက်မှုအား အားပေးကူညီသူအဖြစ် အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း ထပ်မံအသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့

## ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါ ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါ ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား လိုအပ်သောပစ္စည်းများ ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် တပ်မတော်(ရေ)မှ ၂၉ ဗီတာကမ်းထိုးရေယာဉ်ပထမအစင်းသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရမှ သစ်ခွဲသား ဆိုင်ကုန် ၁၉၂၈ ချောင်း၊ စုစုပေါင်း ကုန်တန်ချိန်တန် ၄၀ အား စစ်တွေမြို့၌ တင်ဆောင်၍ မင်းပြားမြို့ဆိပ်ခံတားသို့ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပို့ဆောင်ပေးသည်။

ထို့နောက် ၂၉ ဗီတာကမ်းထိုး ရေယာဉ်ဒုတိယအစင်းသည် မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းမှ မျောချောင်း ၇၁၆ ချောင်း၊ စုစုပေါင်းကုန်တန်ချိန် ၁၈ တန်ကို စစ်တွေမြို့၌ တင်ဆောင်၍ ယနေ့နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ဘူးသီးတောင်သို့ ထွက်ခွာသည်။

အဆိုပါ စစ်ရေယာဉ်များမှ သယ်ဆောင်လာသည့် ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား တာဝန်ရှိသူများထံသို့ စနစ်တကျလှူပေးပေးအပ်၍ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများထံသို့ အမြန်ဆုံး ပြန်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်



## ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း(မိုခါ)တိုက်ခတ်မှုကြောင့် သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်/ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်



နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
တပ်မတော်(လေ)အနေဖြင့် သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများသို့ တပ်မတော်(ကြည်း)၊ ရေ(လေ)ဗိသားစုများ၊ စေတနာ့ရှင်အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ ကူညီထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် ပစ္စည်းများကို တပ်မတော်လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ကူညီပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် တပ်မတော်(ကြည်း)၊ ရေ(လေ)ဗိသားစုများ၊ စေတနာ့ရှင်အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူ၊ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ လက်ဖက်/အကြော်စုံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက် စသည့်စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း၊

အိမ်သုံးပစ္စည်းနှင့် ဆေးပစ္စည်း ၂၁ ဒဿ ၃ တန်အား ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှ စစ်တွေလေဆိပ်သို့ တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးသည်။

သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်/ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့အချိန်ထိ ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်း ၅၂၅ ဒဿ ၃ တန်၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြမည့် တပ်မတော်သားများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၃၃၁၅ ဦးတို့အား ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်းနှင့် လေဆိပ်များသို့ ရောက်ရှိသည့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများသို့ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပေးပို့ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူပေးကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

❖ ကျော့မှူး  
ပြိုင်ပွဲစတင်ခါနီး ရက်ပိုင်းအလိုမှ အသင်းအပြောင်းအလဲဖြစ်ပြီး ယခင်ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် စီစဉ်ထားသည့် Young Lionesses အသင်းသည် ပြင်ဆင်ချိန်နည်းပါးခဲ့ပြီး ဂိုးပြတ်အရှုံးနှင့် စတင်ခဲ့သည်။ Young Lionesses အသင်းသည် ယူ-၁၇ အမျိုးသမီးလူငယ်လက်ရွေးစင်အသင်းကို အခြေခံဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနအသင်းမှာ Young Lionesses အသင်းထက် အတွေ့အကြုံများသူများ ပါဝင်ခဲ့ပြီး အဖွင့်ပွဲတွင် ဂိုးပြတ်အနိုင်ရအောင် စွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနအသင်းအတွက် အနိုင်ရိုးများကို ၁၁၊ ၆၉ မိနစ်တွင် မေသက်ဦး၊ ၄၇ မိနစ်တွင် မိုးခဲသန်းနှင့် မိနစ် ၉၀ တွင် စန္ဒာလင်းတို့က သွင်းယူခဲ့သည်။

ပခုပ္ပာကွင်း၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် လက်ရှိချန်ပီယံအား/ကာသိပွဲအသင်းက ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ လက်ရှိချန်ပီယံအား/ကာသိပွဲအသင်း မထင်မှတ်ဘဲ ရန်ကုန်ခွဲအသင်းပွဲဖြစ်ပြီး နှစ်ဂိုးအရှုံးမှ သုံးဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အသင်းသစ် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းမှာမူ ပထမဆုံးပွဲမှာပင် မထင်မှတ်သည့် စွမ်းဆောင်ရည်ကောင်းများ ပြသနိုင်ခဲ့သည်။ ပထမပိုင်းတွင် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းက မထင်မှတ်ဘဲ ဖိအားပေးကာစားနိုင်ခဲ့ပြီး တိုက်စစ်မှူး ဇင်မိုးပြည့်

က ၁၄၂၉ မိနစ်တွင် ဂိုးများသွင်းယူပြီး ပထမပိုင်းတွင် နှစ်ဂိုးအသာဖြင့် ဦးဆောင်နေသည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် လက်ရှိချန်ပီယံ အား/ကာသိပွဲအသင်းက ချေပဂိုးရရန် အားထည့်စားလေပြီး ၅၅ မိနစ်တွင် ဆူပြည့်ပြည့်ကျော်က ပထမချေပဂိုး၊ ၇၉ မိနစ်တွင် လင်းလွန်းက ဒုတိယချေပဂိုး သွင်းယူခဲ့သည်။ ရန်ကုန်အသင်းသည် ပထမဆုံးပွဲတွင် အမှတ်ရရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း ၉၀+၁ မိနစ်တွင် လင်းမြင့်မိုရ်က အား/ကာသိပွဲအသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သည်။ ပွဲစဉ် (၁) ဒုတိယနေ့အဖြစ် ဇွန် ၁၅ ရက် (ယနေ့)တွင် စလင်းကွင်း၌ သစ္စာအားမာန်အသင်းနှင့် မြဝတီအသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကြစားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ရဲရင့်လွင်၊ ဓာတ်ပုံ- MWL

**မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ**

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေမှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းကျရောက်ပြီးလျှင် ကြီးနိုင်သည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် ၃၅ မိုင်မှ မိုင် ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်ပါသည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ၈ ပေမှ ၁၀ ပေခန့် ရှိနိုင်ပါသည်။

မိုး/လေ



### “လက်ဆောင်မွန်” တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
ပြည်သူများ အပန်းပြေစေရန်၊ ပျော်ရွှင်စေရန်နှင့် စိတ်ခွန်အားသစ်များ ရရှိနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်များကို တိုးမြှင့်တင်ဆက်လျက်ရှိရာ Friday Night Live Show အစီအစဉ် ဆန်းသစ်မှုအဖြစ် “လက်ဆောင်မွန်” တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲ ကို ဇွန် ၁၆ ရက် (သောကြာနေ့) ည ၈ နာရီ သတင်းများအပြီးတွင် MRTV-HD Channel မှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါအစီအစဉ်တွင် “မြန်မာ့အသံတေးဂီတ” အဖွဲ့၏ တီးခတ်မှု နှင့်အတူ တေးသံရှင်များဖြစ်ကြသည့် ရဲထိုက်၊ ဝင်းလမင်းအောင်၊ စိမ့်နေမြင့်၊ မေသက်ထားဆွေနှင့် ချစ်စစ်တို့က သီဆိုဖျော်ဖြေကြမည် ဖြစ်ပြီးထိုသို့တင်ဆက်မှုကို ဇွန် ၁၈ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ထပ်မံထုတ်လွှင့်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံ့များ ဆက်ကပ်လျှင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ် အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံ့များ ဆက်ကပ် လျှင်ဒါနုလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့လျှင်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့ နယ်ရှိ ပရဟိတမင်းကျောင်း ကျောင်းတိုက်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ်ရှိ ချမ်းမြေ့ ဝေယျာကျောင်းတိုက်၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်ရှိ ဝေယျာမြိုင်ကျောင်း တိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ သုံးပါးရတနာစာသင် တိုက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်ရှိ ဓမ္မဇေယျ စာသင်တိုက်နှင့် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ရှိ လုံတရ ဟင်္သာတကျောင်းတိုက်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်ရှိ မောင်းထောင်ပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်တို့သို့ ဆွမ်းဆန်တော်များကို လည်းကောင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာ မြို့နယ်ရှိ မဟာတိလောကာရုံကျောင်းတိုက်၊ ဝေယျာကျောင်းတိုက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့ နယ်ရှိ မဟာမြိုင်ကျောင်းတိုက်နှင့် အောင်မြေ သာစံမြို့နယ်ရှိ ရှင်အရဟံသိမ် အနောက် ကျောင်းတိုက်၊ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့ နယ်ရှိ တပ်ဦးဥတ္တရာရုံပရိယတ္တိစာသင်တိုက် နှင့် လားရှိုးမြို့နယ်ရှိ မြို့လယ်ကျောင်းတိုက်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နယ်ရှိ ကြောက်ချာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်တို့သို့ ဆန် ကြာဆံ့များကိုလည်းကောင်း ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအတွက် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ် လျှင်ဒါနုခွဲကြေကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### ကသာမြို့နယ်တွင် စက်မှုကုန်ကြမ်းဝါးပျိုးပင်များ စိုက်ပျိုး

ကသာ ဇွန် ၁၄  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ်တွင် စက်မှုကုန်ကြမ်းဝါးပျိုး ပြုစုထုတ်လုပ်ရေးအဖွဲ့မှ စတင်စိုက်ပျိုးပင်များ စတင်စိုက်ပျိုးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကသာခရိုင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်စိုး ကြီးကြပ်၍ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးအရာရှိ ဦးသက်ထွန်းဦး ဦးစီးသော သစ်တောဝန်ထမ်းများသည် ဝါးပျိုးပင်နှင့် ဝါးဖြူပင်ပျိုးပင် များကို ကသာမြို့ဂေါက်ကွင်းနေရာတွင် အပင် ၁၀၈၀၊ အိမ်တွင်းမူ သင်တန်းကျောင်းဝင်းအတွင်း၌ အပင် ၂၅၀၊ သစ်တောရုံးဝင်းအတွင်း ၌ အပင် ၃၂၀ စိုက်ပျိုးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝါးပျိုးပင်နှင့်ဝါးဖြူပင် ပျိုးပင် ၄၀၀၀ ကို အောင်မြင်စွာပျိုးထောင်ထားပြီး ကျန်ပျိုးပင်များကို ဌာနဆိုင်ရာ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များနှင့် ပြည်သူများအား ဖြန့်ဝေစိုက်ပျိုးသွားမည်



မြစ်ကြောင်း မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးအရာရှိ ဦးသက်ထွန်းဦးထံမှ သိရသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဝါးပျိုးပင်များစိုက်ပျိုးရခြင်းမှာ စက်မှုကုန်ကြမ်း အဖြစ် ရည်ရွယ်စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လူ့အောင်(ကသာ)

### ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွေ့လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (၂၅) ကြိမ်မြောက် ရွှေပညာဒါနု(အခမဲ့)သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၄  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွေ့လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ကြီးမား၍ ရွှေပညာဒါနု (အခမဲ့)ရွှေသင်တန်းအသိပညာပေး သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၂၅) ဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ဇွန် ၁၂ ရက်က အသင်းရုံးတည်ရှိရာ ပန်းဘဲ တန်းမြို့နယ် ရွှေဘုံသာလမ်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွေ့လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့်က သင်တန်းအောင်မြင်စွာ ပြီးမြောက်ရေးအတွက် ပံ့ပိုးကူညီကြသူများနှင့် ပညာရှင်သင်တန်း ဆရာ ဆရာမများအား အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းနှင့် သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၅) ကို ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်သွားရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အသင်းနာယက ဦးဆန်းလွင်၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမြင့်နှင့် အမှုဆောင်များ၊ သင်တန်းဆရာ ဆရာမများက သင်တန်းသား သင်တန်းသူများကို သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ကြသည်။

ရွှေပညာဒါနု (အခမဲ့)ရွှေသင်တန်းအသိပညာပေး သင်တန်းအမှတ် စဉ် (၂၅) သို့ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၁၀၀ တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းကာလမှာ ၁၀ ရက်ကြာမြင့်ခဲ့သည်။ သင်တန်းတွင် ရွှေတူးဖော် ခြင်း၊ ရွှေသန့်စင်ခြင်းနှင့် မီးလင်းရွှေဖျော့ကွက်ရောင်းဝယ်ခြင်း၊ ရွှေ အပေါင်ခံခြင်း၊ သိပ်သည်းဆ၊ ရွှေပန်းတိမ်၊ ရွှေဒင်္ဂါး၊ ငွေဒင်္ဂါး၊ အသုံးချ ရွှေသင်္ချာ၊ ကျောက်မျက်ပညာ၊ ရွှေဆိုင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း ပညာရပ်တို့ကို သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသူရ

### မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး  
 ခေတ္တစာတည်းမှူး - မြင့်စိုး  
 သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ  
 စာတည်းမှူး - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိမ့်သိမ့်မိုး  
 တာဝန်ထမ်း - မြူးစန္ဒီနွေ၊ တင်လင်းအောင်  
 စာတည်း - ကျော်သူဝင်း၊ ဇင်စိုး၊ တင်မောင်လွင်၊  
 သတင်းထောက်မှူး - ဟိန်းထက်ဇော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)  
 အငယ်တန်း - ဝေသူနွယ်၊ ဇော်ဝင်းအောင်၊ ခင်ဖြူထွေး  
 သတင်းထောက်မှူး - တင်စိုး  
 သတင်းထောက် - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့  
 စာပြင် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့  
 စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့  
 အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)  
 ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com  
 www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ မော်စီ ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကုန်ခွဲ- အမှတ်(၂၅) နတ်မောက်လမ်း၊ သွယ်(၁)၊ ဇွန်ချို(၂) ရပ်ကွက်၊ မဟာနန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၃၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ ဧည့်သည် ၀၁-၅၄၄၃၃၆၊ မြေကြီးခြံ ၀၁-၅၄၄၃၃၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၅၂၀၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်-ဆိုင်ရာ ၀၁-၅၄၄၃၃၇၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၅၅၆။

**MYANMAR Digital News**  
 Published by MNA

### ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၁၄ - ၆ - ၂၀၂၃

စက်သုံးဆီ (လက်လီဈေးနှုန်းများ)

စက်သုံးဆီ (ရန်ကုန်)	(မန္တလေး)
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၁၉၉၀ ကျပ် ၁၉၄၀ ကျပ်
ပရီဗီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၁၉၇၀ ကျပ် ၂၀၂၀ ကျပ်
အောက်တိုနို ၉၂	၁၉၅၅ ကျပ် ၂၀၀၅ ကျပ်
အောက်တိုနို ၉၅	၂၀၅၅ ကျပ် ၂၀၀၅ ကျပ်

(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)

### ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေ အားကောင်းနေသည်။ မိုးတိမ်တောင်ဖြစ်ပေါ်မှုအခြေအနေမှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးတိမ်တောင် များ ဖြစ်ထွန်းမှုအားကောင်းနေပြီး အဆိုပါ မိုးတိမ်တောင်များ ရွေ့လျားရာ နေရာတစ်လျှောက်တွင် မိုးရွာသွန်းခြင်းနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးထစ်ချုန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီး လက်ခြင်းနှင့် မိုးသီးကြေခြင်း စသည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ် နိုင်ပါသဖြင့် ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။ မိုး/ဇလ

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၇၉၀၀	၈၀၀၀	၄၈၃	၃၈၅၈၁၀၀
MTSH	၂၉၀၀	၂၉၀၀	၅၀၀	၁၄၅၀၀၀၀
MCB	၀	၀	၀	၀
FPB	၁၄၅၀	၁၄၅၀	၉၆၀၀	၁၃၉၂၀၀၀
TMH	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၅၄	၁၂၉၈၀၀
EFR	၂၅၀၀	၂၄၅၀	၁၂၄	၃၀၈၉၀၀
AHPC	၄၈၀၀	၄၉၀၀	၂၁၈	၁၀၄၆၆၀၀

ညီညီ - စုစည်းသည်











**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန တင်ဒါကော်မတီ**  
**ဈေးဖြိုင်လေလံရောင်းချခြင်း**

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ မော်ဘီ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ပိုင် အလျား ၁၉၆၀၊ အနံ ၅၈၀၊ အမြင့် ၁၈၀ ပေရှိ မြို့နယ်ခန်းမဟောင်း(သစ်ဟောင်းတိုင်း သွပ်မိုး၊ အုတ်ကား၊ ကွန်ကရစ် ခင်း(၁) တပ် အဆောက်အအုံ (၁)လုံးအား ဖျက်သိမ်းခြင်းနှင့် ဆယ်တင်ပမူဆိုင် ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဈေးဖြိုင်စနစ်ဖြင့် လေလံတင်ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၂။ စာချုပ်စာတမ်းအပြည့်အစုံကို ၁၄-၆-၂၀၂၁ရက်မှစ၍ မော်ဘီမြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးအဖွဲ့ရုံးတွင် ရုံးချိန်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပြီး ဈေးဖြိုင်စနစ်ဖြင့် လေလံ ရောင်းချခြင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

(က) တင်ဒါဖြင့်ဖော်စပ်မှုအစဉ် - မော်ဘီမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့ရုံး  
(ခ) တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် - ၁၄-၇-၂၀၂၁ရက်၊ ၀၉:၀၀နာရီ  
နောက်ဆုံးရက်/အချိန်  
(ဂ) တင်ဒါဖြင့်ဖော်စပ်စီမံဆေး - ၁၄-၇-၂၀၂၁ရက်၊ ၁၀:၀၀နာရီ  
မည်ရက်/အချိန်

၃။ ဈေးဖြိုင်စနစ်ဖြင့် လေလံရောင်းချခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသော အချက် များကို ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၂၇၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၇၂၉၀၆သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင် ပါသည်။

**တင်ဒါကော်မတီ**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးစည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အမှားသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း**

မော်လိုင်မြို့နယ်၊ မော်လိုင်မြို့၊ မြို့ (၁)ရပ်ကွက်၊ အတွက်အမှတ် (၁၇/ ကျောင်းတောင်ရပ်)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (L.၈၀/၁) မြေစက်ယာ ၀၀၁၁၀၅၁၀၇အမှတ်ရှိ မြေကွက်အား မြေငှားကုန်အမှုအမှတ် (၃၂/၂၀၂၀)ဖြင့် ခေါ်ဒ်ခံခံနံကြယ် အမည် နှင့် ၆-၇-၂၀၂၀ရက်ထိ (၁၀)နှစ်အတွက်ရန် ရရှိဒ်ခံခံခံအမည်ပေးပို့ရန် အောက်လုပ်ဆောင်ပြုထားသည့် လူနေထိုင်ရန် အဆောက်အအုံအား တည်းခို နိုင်သည့်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေပါသဖြင့် ခေါ်ဒ်ခံခံနံကြယ် ၅/၈လ(နိုင်း) ၀၀၀၀၀၀ အမည်ဖြင့် ဝတ်မှုမ်း၊ ဖူးရောင်ကုန်အစုံအတင် အထောက်အပံးပေးပြီး လျှောက် ထားခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်လိုအပ်ပါက ကျွဲကြောင်းမော်ပြုချက် နိုင်လှစွာဖြင့် မည်သူမဆို မော်လိုင်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ မြေကွက်ပယ်သည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်လိုအပ်ပါက လျှောက်ထားသွား လုပ်ထိုလိုရန်နှင့်၊ ညွှန်ကြားချက် များနှင့်အညီ စက်မှုမ်း၊ ဖူးရောင်ကုန်အစုံ အတင်ပေးရေးကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အမှားပြင်သည့်စေရန် ကြေညာပေးပါသည်။

လက်ထောက်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌအရာရှိ  
မော်လိုင်မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန  
မော်လိုင်မြို့

**မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှာ ၂၀၂၁-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တိုင်း ဒေသကြီး၊ ဝေလုံးဝေရင်း ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် မြေကြီး လုပ်ငန်း(၅)ခု၊ တပ်၊ သယ်၊ ဖြန့်၊ ကြိုတင်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ လျှောက်လွှာပို့ပေးရန် (၂)လုံးလမ်း၊ ၈၀x၇၀ လမ်းကြား၊ ဆည်မြောင်း ဧည့်ရိပ်သာ၊ မန္တလေးမြို့ကြွေ နှုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်း ဝယ်ယူ ပေးသွင်းနိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာ - ၁၄-၆-၂၀၂၁ရက်  
ရယူရမည့်ရက် - ၂၀-၆-၂၀၂၁ရက်  
(ခ) တင်ဒါခေါ်ယူရမည့်ရက် - ၂၀-၆-၂၀၂၁ရက်၊ ၁၆:၀၀ နာရီ  
နောက်ဆုံးရက်/အချိန်  
(ဂ) တင်ဒါ ဖွင့်ဆွဲရက် - ၁၇-၇-၂၀၂၁ ရက်၊ (ခန့်မှန်း)  
(ဃ) တင်ဒါဖွင့်ဆွဲနေရ - ၂၆-၇-၂၀၂၁လမ်းကြား၊ ဆည်မြောင်းဧည့်ရိပ်သာ၊ မန္တလေးမြို့

၂။ သတ်မှတ်ရက်အချိန်ထက် ကျော်လွန်တင်သွင်းသည့် လျှောက် လွှာများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည်မဟုတ်ပါ။

၃။ အသေးစိတ် သိရှိလိုပါက ဖုန်း- ၀၂-၄၄၀၉၃၀၁၁၂-၄၀၀၆၀၅၉၁၃ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**တင်ဒါကော်မတီ**

**ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဒုတိယအကြိမ် အိတ်ဖွင့်ဈေးနှုန်းသွား တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ၂၀၂၁-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နှင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် (လှိုင်နယ်မြေ) ရှိ ဆိုင်ခန်း (၃၃) ခန်း၊ ဖွင့်လှစ်ရောင်းချရေးနှင့် အားကစားရုံ(သထုံလမ်း)၊ အားကစားရုံ (လှိုင် နယ်မြေ)တို့အား ငှားရမ်းလုပ်ကိုင်ခွင့်အတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ပါ သည်။

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် တင်ဒါစည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်များကို တစ်စောင်လျှင် ကျပ် ၂၀၀/-နှုန်းဖြင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၊ စီမံခန့်ခွဲရေးဌာနတွင် ၁၅-၆-၂၀၂၁ရက် နံနက် ၁၀:၀၀နာရီမှစ၍ ရုံးချိန် အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ တင်ဒါပုံစံရက်မှာ ၂၀-၆-၂၀၂၁ရက် မွန်းလွဲ ၁၄:၀၀နာရီဖြစ်ပါသည်။

၄။ တင်ဒါဖွင့်ရက်မှာ ၂၀-၆-၂၀၂၁ရက် မွန်းလွဲ ၁၄:၀၀ နာရီဖြစ်ပါသည်။

၅။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက စီမံခန့်ခွဲရေးဌာန၊ ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၂၇၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၈၈၈၈၉၂၄သို့ စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**တင်ဒါခေါ်ယူရေးကော်မတီ**

**ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်း၊ မြို့နယ် (၅)ရပ်ကွက်၊ ၂၈လမ်း၊ တိုက်အမှတ်(၁၆)(၃)လ(၁)အမှတ်၊ အကျယ်အဝန်း(၂၅၀ x ၅၀)ပေ၊ တိုက်အမှတ်၊ ဝတ်မှုမ်းအစုံအတင်အမှတ်သို့ ဦးဂိတ်ဖိုင် ၁/၇၀(တင်) (နိုင်း) ၀၀၀၇၆၀ ၄၃ နှင့် မော်စီအ(၇)ဦး၊ အရောင်းအဝယ်အရပ်ကတ်စာချုပ်ဖြင့် တရားဝင် ဝယ်ယူ ခွင့် ရှိသည့်အတွက်၊ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိလာပါသည်။ ၎င်းတို့မှ ကျွန်ုပ်တို့ စေတနာ့ဝန်ထမ်းပေးသော အထောက်အပံးပေးမှုများအား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ဖော်ပြပါ တိုက်ခန်း နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို နိုင်လိုသော အထောက်အထား များဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သို့ ယခုကြော်ငြာပြောပြပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၄ရက်အတွင်း လျှောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ ကန်ကွက်လိုအပ်ပါက အရောင်း အဝယ်ကို အပြီးတိုင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အမှားသိစေရန် ကြေညာပေးပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ -**  
**ဒေါ်လှလှအိုင် (လိုင်စင်-၂၃၀၈၀)**  
**အထက်တန်းရှေ့နေ**  
အမှတ် ၃၉၊ ၂၃၀၈၀၈ကျောက်တန်းမြို့နယ်၊  
ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း- ၀၉-၇၅၄၉၀၇၉၊ ၀၉-၇၅၄၉၀၇၆

**ပြင်ဆင်ပတ်ရွယ်ရန်**

၉-၆-၂၀၂၁ရက်နေ့ထုတ် ဤ သတင်းစာ၏ စာမျက်နှာ (၂၈)အား အဖြစ်မှ အမှတ်ပြုဖော်ပြခြင်း ဖြစ်ပြီး မြေကြားအသွင်းကြောငြာတွင် ဦးစားပေး တင်ဒါခေါ်ယူရန် အစား ဦးစားပေး တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းတို့အား လွှဲအပ်သူကြား ချက်အရ ပြင်ဆင်ပတ်ရွယ်ရန်။

**အမှားပြင်သည့်စေရန်ကြေညာခြင်း**

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်နယ်မြေ (၅)ရပ်ကွက်၊ တပင်ရွာ၏တပ်၊ တိုက် အမှတ် ၀၅(၄၅၅)ရွာသာ ၁၀၀ စတုဂံနယ် အကျယ်အဝန်းရှိ တိုက်ခန်းနှင့်တကွ ယင်းတိုက်ခန်းအိတ်ဖွင့် တပ်ဆင် ပါရှိသော အကျယ်အဝန်းအရပ်အလျားအတိုင်း ၄-၆-၂၀၂၀ရက်မှ စွန့်ပေးသော တိုက်ခန်း၊ ရောင်းဝယ်ခြင်း စရန်မကတင်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူ၍ ပြန်လည်ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံပြောဆိုလာသူ ဦးခိုင်လှ ၁၇/ကတ(နိုင်း) ၂၀ (၀၉)၀၉၀ အမှတ် (၄၉) ရွာလေးလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနေသူထံမှ ဝယ်ယူရန် ရန်ပိုင် ပေးချေပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါတိုက်ခန်း အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့် ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကန်ကွက်ရန် ရှိပါက ၎င်း ကြော်ငြာပါ သတ်မှတ်ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့သို့ လာရောက်ကန် ကြို နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အဆိုပါ တိုက်ခန်း အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အမှားသိစေရန် ကြေညာပေးပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ -**  
**ဒေါ်ခင်ခင်မြင့် (B.S.C, PGDL)**  
တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၆၀၆၆)  
အမှတ် ၁၂၂ ၊ လမ်း၊ အရှေ့ကြိုကုန်း၊  
အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
ဖုန်း-၀၉-၇၅၄၇၀၄၄၃

**ဒေါ်ခင်မြတ်သု (H.G.F, LL.B, M.D.I)**  
တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၇၇၄၇၄)  
အမှတ် ၁၂၂ ၊ လမ်း၊ အရှေ့ကြိုကုန်း၊  
အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၅၈၈၄၃၀

**အမည်မှန်**

ဦးစိုးဦးထွန်းအေး၏ သမီး နှင့် ဖိုင်အိုင် (၆) ၆-၇ ဖြေဆို အောင်မြင်ပြီး သား နှင့် နှုတ်ခမ်းလောင်း၏ အမည် မှန်မှာ နှုတ်ခမ်းအမည် ဖြစ်ပါ။  
**နိုင်းအေးအိုင်**

**အမည်မှန်**

ကရင်ပြည်နယ်၊ မြဝတီ မြို့၊ အမှတ် (၅)ရပ်ကွက်နေ မောင်အောင်အောင်ဦး၏ ဖခင် အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်ကို မင်းဖြစ်ပါကြောင်း။  
**ဦးအောင်ကိုမင်း**

**အမှားပြင်သည့်စေရန် ကြေညာခြင်း**

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ၅ ရပ်ကွက်၊ Yankin Palm Village အိမ်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေး၊ ဝေလုံးဝေရင်းအထောက်အပံးပေးမှု (၆)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ဝေလုံးဝေရင်း ၀၉(၆) စတုဂံနယ် အကျယ်အဝန်းရှိ တိုက်ခန်းနှင့်တကွ ယင်းတိုက်ခန်းအိတ်ဖွင့် တပ်ဆင်ပါရှိသော အကျယ်အဝန်းအရပ်အလျားအတိုင်း မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ပုံဖြစ်ပြီး ဧကနှင့် အမည်ပေါက်တိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်ခင်ကျော့ကျော့မောင် (၁)ဦးမောင် မောင်မြင့် ၁/၅၀(ကနိုင်း) ၀၀၀၇၀၆၊ တိုက် (၂၀)၊ အခန်း (၂၀)၊ Yankin Palm Village ၅ ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးနေသူထံမှ ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ် ပြုလုပ်သည့်ကိစ္စ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကန်ကွက်ရန်ရှိပါက ၎င်း ကြော်ငြာပြောပြပါသည့်ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများနှင့် တကွ ကျွန်ုပ်တို့သို့ လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်သမှုမရှိပါက အဆိုပါ တိုက်ခန်း အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အမှားသိစေရန် ကြေညာပေးပါသည်။

**လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ -**  
**ဒေါ်ခင်ခင်မြင့် (B.S.C, PGDL)**  
တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၆၀၆၆)  
အမှတ် ၁၂၂ ၊ လမ်း၊ အရှေ့ကြိုကုန်း၊  
အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
ဖုန်း-၀၉-၇၅၄၇၀၄၄၃

**ဒေါ်ခင်မြတ်သု (H.G.F, LL.B, M.D.I)**  
တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၇၇၄၇၄)  
အမှတ် ၁၂၂ ၊ လမ်း၊ အရှေ့ကြိုကုန်း၊  
အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၅၈၈၄၃၀

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

ဒဂုံတစ်ဝိုက်ရှိ အလုပ်အကိုင်၊ မြေကွက်အမှတ် (၈) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၆) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၅၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၆၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၆၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၆၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၆၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၆၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၇၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၈၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၈၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၈၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၈၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၈၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၉၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၉၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၉၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၉၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၉၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၀၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၀၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၀၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၀၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၀၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၁၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၂၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၂၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၂၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၂၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၂၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၃၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၃၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၃၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၃၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၃၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၄၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၄၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၄၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၄၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၄၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၅၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၅၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၅၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၅၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၅၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၆၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၆၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၆၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၆၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၆၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၇၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၇၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၇၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၇၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၇၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၈၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၈၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၈၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၈၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၈၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၉၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၉၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၉၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၉၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၉၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၀၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၀၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၀၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၀၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၀၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၁၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၁၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၁၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၁၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၁၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၂၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၂၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၂၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၂၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၂၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၃၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၃၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၃၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၃၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၃၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၄၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၄၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၄၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၄၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၄၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၅၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၅၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၅၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၅၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၅၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၆၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၆၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၆၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၆၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၆၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၇၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၇၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၇၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၇၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၇၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၈၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၈၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၈၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၈၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၈၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၉၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၉၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၉၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၉၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၉၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၀၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၀၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၀၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၀၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၀၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၁၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၁၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၁၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၁၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၁၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၂၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၂၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၂၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၂၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၂၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၃၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၃၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၃၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၃၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၃၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၄၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၄၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၄၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၄၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၄၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၅၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၅၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၅၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၅၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၅၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၆၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၆၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၆၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၆၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၆၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၇၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၇၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၇၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၇၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၇၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၈၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၈၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၈၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၈၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၈၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၉၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၉၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၉၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၉၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၃၉၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၀၁) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၀၃) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၀၅) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၀၇) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၀၉) ၁/၇၀(တင်)၊ မြေကွက်အမှ

















### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံးထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
  - (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်ဖြင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက် ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
- (ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေးရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
  - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ မလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
  - (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ ဖြင့်တင်ရေး။

**❖ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုတာ လူတိုင်း၊ နိုင်ငံတိုင်းရဲ့ လိုလားချက်၊ မျှော်လင့်ချက် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုလားချက်၊ မျှော်လင့်ချက်ကို ကျွန်တော်တို့ အရှိန်အဟုန်ဖြင့်တင်ဖြည့်ဆည်းကြပါမယ်။ ကျွန်တော်တို့တစ်တွေ လူ့လဝီရိယခွန်အားစိုက်ထုတ် ဆောင်ရွက်ဖို့သာ လိုပါတယ်။ ဆန္ဒကြီးခြင်းဖြင့် ကျွန်တော်တို့ ကြံသမျှပြီးရပါမယ်။**

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သတိုးမဟာသရေစည်သူ သတိုးသီရိသုဓမ္မ မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်နေ့ (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့သို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

- ၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုသတ်ဖြတ်၊ လူယက်ခြင်းကို CRPH ၊ NUG ၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။
- ၂။ ခြိမ်းခြောက်၊ လူသတ်၊ အဖျက်အမှောင့်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH ၊ NUG ၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
- ၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်သမားတို့၏သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

### မြန်မာအမျိုးသမီးလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပထမနေ့ စတင်ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၄  
၂၀၂၃ ရာသီ မြန်မာအမျိုးသမီးလိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁) ပထမနေ့ကို ဇွန် ၁၄ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပခုက္ကူကွင်းနှင့် စလင်းကွင်း၌ ကျင်းပရာ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနအသင်းနှင့် လက်ရှိချန်ပီယံ အား/ကာ သိပ္ပံအသင်း နိုင်ပွဲရရှိသည်။

စလင်းကွင်း၌ ကျင်းပသည့် ပွဲတွင် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန အသင်းက Young Lionesses အသင်းကို လေးဂိုးပြတ် အနိုင်ရခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ ❖



Young Lionesses အသင်းနှင့် အား/ကာဦးစီးဌာနအသင်း ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

**ယနေ့ သတင်းအညွှန်း**

**နိုင်ငံတကာ ကရာတေးပြိုင်ပွဲများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရန် ကရာတေးပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်** ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၃

**ဆိပ်ဖြူမြို့၌ ဖြစ်ပေါ်နေသော ကြက်သွန်နီ ဈေးနှုန်း / ဈေးကွက်** စီးပွားရေးသတင်း ၈၁ ၁၄

**ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါ ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော် (ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်** ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၇

### လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၄  
အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် Amazing Auto Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော Dongfeng Honda EN51 အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ် နှစ်စီးနှင့် Faw Toyota BZ4X အမျိုးအစားလျှပ်စစ်သုံး မော်တော်ယာဉ် ၁၃ စီး စုစုပေါင်းလျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ် ၁၅ စီးသည် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာသဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၁၄ ရက်တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ထုတ်ယူခွင့်ပြုခဲ့ပါကြောင်းနှင့် အဆိုပါလျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ တင်သွင်းမှုအတွက် အကောက်ခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

